
OD ANDRINJE DO ANDRINJE
GODIŠNJAK OPĆINE PUNAT
2019 / 2020



2



3

Marinko Žic
razgovor s načelnikom
Općine Punat

Marinko Žic je na čelu Općine Punat 
sedam godina, a koliko je sedam 
sretan broj, pokušali smo saznati 
u prisjećanju na protekle godine, 
ali i o planovima za budućnost.

Broj sedam smatra se sretnim brojem - jesu li 
dosadašnje godine na čelu Općine, ali i privatno, 
bile sretne za Vas?

Za početak, po mom horoskopu - sretni su brojevi 2 i – 
7. Da se malo našalimo, jer nam šale fali u ova ozbiljna 
vremena. Sve ono što smo zamislili i uspjeli odraditi 
u ovih 7 godina čini me sretnim. Jer, svojim radom 
utječemo na budućnost naše zajednice.
U životu svi imamo svoje dobre i teške trenutke, ali 
sve što nam se događa ojača nas i čini boljim ljudima. 
Barem ja to tako gledam. U malim sredinama kao 
što je naša, gotovo je nemoguće odvojiti privatno od 
službenog, što je i normalno kad se svi poznajemo ili 
smo neki rod.

Da li ste ikad požalili što ste siguran i stabilan 
agencijski posao zamijenili političkim
koji se nikako ne može nazvati mirnim i sigurnim?

Dok smo mladi, svi smo ambiciozni i tražimo svoje 
mjesto pod suncem, svaki posao ima svoje dobre i loše 
strane, ali ako ga radiš sa željom da nešto postigneš 
i ako imaš rezultate, onda se svi teški trenuci brže 
zaborave. U ovim turbulentnim vremenima, a u njima 
živimo gotovo cijelo vrijeme, teško je reći što je to 
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stabilno i sigurno. Nikad ne treba žaliti za donesenim 
odlukama jer ako zbog sedam odluka padneš, osmi puta 
trebaš ustati, kako kaže japanska poslovica. Nikad se 
ne treba miriti s neuspjehom, to je bit svega.

Podsjetimo se najvećih projekata u ovih 7 godina?

Podsjetimo se na one veće vrijednosti: rekonstrukcija 
škole s izgradnjom školske sportske dvorane, 
početak izgradnje luke, dovršetak kanalizacijske i 
rekonstrukcija vodovodne mreže, radovi na županijskoj 
cesti od Dunata do Punta s uređenjem kružnog toka, 
POS stanovi, proširenje groblja u Puntu, uređenje 
maslinarskih puteva i Starog toša kao Interpretacijskog 
centra maslinarstva, uređenje centralnog trga, 
izgradnja potpornih zidova na plažama u Staroj Baški…
Nismo se bavili samo infrastrukturom (cestama, 
vodovodom, odvodnjom) već i podizanjem razine 
komunalnog i urbanističkog reda koji su nam donijeli 
brojne pohvale i, naravno, doprinijeli boljem vizualnom 
dojmu i urednosti kakva je primjerena turističkoj 
destinaciji na koju smo svi ponosni.
Samo u 2020. godini, usprkos Covid-19 krizi, 
završili smo prvu fazu rekonstrukcije luke Punat i 

rekonstrukciju županijske ceste 5125 u kružno raskrižje 
s izuzetno frekventnim prometnim pravcima prema 
Staroj Baški i prema centru Punta. Pri samom kraju su 
radovi na EU projektu Sustav prikupljanja, odvodnje 
i pročišćavanja otpadnih voda za naselje Punat tako 
da u 2021. godinu ulazimo sa završenim kapitalnim 
projektima. 
Nažalost, morali smo “rezati” neke stavke u proračunu 
za koje je procijenjeno da mogu čekati “bolje dane”. Uz 
sve nabrojane kapitalne investicije nismo zaboravili 
one najugroženije: mlade i umirovljenike. Cijelo vrijeme 
naš fokus je usmjeren k odgoju, obrazovanju i socijalnoj 
skrbi te su osigurana sredstva za stipendije učenika, 

studenata i postdiplomaca, za nabavku udžbenika 
tj. radnih bilježnica, za produženi boravak učenika 
u osnovnoj školi, božićnice, pomoć u kući, naknade 
za novorođenčad. Prvi projekt nakon preuzimanja 
upravljanja Općinom 2013. godine bilo nam je uređenje 
prostora i uvođenje još jedne grupe u vrtiću.

Koji od navedenih projekata smatrate najvažnijim 
za život lokalne zajednice, a koji je Vama osobno 
najdraži?

Najvažniji je sigurno projekt izgradnje škole i dvorane, 
koji mi je istovremeno i najdraži. Zašto? Jer je to 
generacijski projekt zbog kojeg ću uvijek biti ponosan 
i znam da će taj projekt ostati dugo nakon mene. Kada 
sam krenuo u staru školsku zgradu, a bilo je to 1978., 
nisam ni sanjao da ću biti načelnik koji će pokrenuti, 
odraditi i otvoriti novorekonstruiranu školu s dvoranom 
koju smo mi tada kao djeca mogli samo sanjati. 

Što ste željeli, a niste uspjeli do sada realizirati?

Žao mi je što, zbog velikog broja projekata i to velike 
financijske vrijednosti, nismo uspjeli financijski 
zatvoriti i odraditi projekt izgradnje montažno-
demontažne plaže na pojasu od starog kupališta do 
Košljunske ulice, a kako je vrijednost projekta bila oko 
7 mil. kuna, razumljivo je da za to u ovom trenutku nije 
bilo financijskog potencijala. 
Drugi je projekt od kojeg nismo odustali, ali žalim što 
ga nije bilo moguće realizirati prema općeprihvaćenom 
projektu, a to je Sea Breeze koji je trebao biti postavljen 
na novom trgu. U idućim ćemo godinama tražiti novo, 
prihvatljivije rješenje za spomen-obilježje koje treba 
postati novi zaštitni znak Punta.
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Koji su planovi i vizije za iduće razdoblje?

Pred nama su novi lokalni izbori. Natjecat ću se za 
novi četverogodišnji mandat u želji da nastavimo 
sa započetim projektima i otvorimo nove. Dinamika 
njihovog provođenja s “riječi u djela” ovisit će o i 
mnogobrojnim vanjskim faktorima. Za početak, prvi 
je preduvjet da na svibanjskim izborima dobijem 
povjerenje birača za novi mandat. 
Ono što mogu obećati je da će moj fokus biti na 
stvaranju uvjeta, što znači pripremu, izradu projektne 
dokumentacije i realizaciju započetih i više novih 
projekata. Pritom mislim na iduću fazu dogradnje luke 
Punat, uređivanje centra mjesta i više lokalnih cesta 
unutar naselja koje će omogućiti bolju povezanost i 
sigurniju komunikaciju. Nastavak radova na prometnoj 
infrastrukturi odnosit će se i na širenje cestovne mreže 
na neizgrađena urbanizirana područja što će omogućiti 
nove investicije i razvoj kao i projektiranje buduće 
poslovne zone koja je nužna za poduzetnički iskorak.
Ne manje važno bit će nam uređenje plaža u Puntu i Staroj 
Baški, a tu je još i “milijun malih stvari” koje život naših 
mještana, kao i boravak gostiju, čine ugodnijim i boljim.
Pripremamo i novi milenijski projekt - izgradnju novog 
dječjeg vrtića - jer namjena postojećeg prostora nije 
bila prvobitno zamišljena za vrtić te se pokazala kao 
neprimjerena, a svi ćemo se složiti da naša djeca 
zaslužuju najbolje. 

Gdje vidite Općinu Punat u idućih 7 godina? U kojem 
smjeru razvoj treba ići?

Mislim da smo na dobrom putu, kao cijeli otok, da su 
nam planovi razvoja već sada okrenuti ka održivom 
turizmu, energetici i zaštiti okoliša. 
Osim brige za društveni standard svojih stanovnika, 
prvi zadatak svake općine je upravljanje prostorom, 
kreiranje njegovog korištenja s pogledom na 
budućnost. Balans turističke iskoristivosti, 
poljoprivredne proizvodnje i energije iz obnovljivih 
izvora izazov je za lokalnu upravu i gospodarstvo. 
Ravnoteža bogatstva koje donosi poduzetništvo i 
zaštita prostora kojeg mora ostati i za neke nove 
generacije, misao je vodilja u mojem viđenju razvoja 
Punta narednih 7 i više godina.
Općina Punat je u vrhu po razvijenosti u Hrvatskoj, 
a sa zadovoljstvom mogu reći da je isto tako na 
vrhu po transparentnosti, te odlično surađuje na 
projektima s jedinicama lokalne samouprave otoka 
Krka, regionalnom samoupravom i koristi bespovratna 
sredstva kroz EU projekte. Takva pozicija jamac je 
stabilnog razvoja, svakog dana stvaramo uvjete za 
demografski rast, što znači ostanak mladih i dolazak 
novih stanovnika koje će kod nas naći svoj dom.
Ukratko, ugodno mjesto poželjno za život i odmor.

Za kraj - koja je Vaša poruka mještanima Punta i 
Stare Baške?

Zahvaljujem mještankama i mještanima na povjerenju, 
strpljenju i odgovornosti koju su pokazali u ovim, za 
svih nas, teškim i neizvjesnim vremenima. Ne znam 
što nas čeka u idućim godinama, ali sam ponosan na 
sve nas i uvjeren da ćemo sve krize prebroditi jednako 
uspješno kako se trenutno nosimo s ovom uzrokovanom 
koronavirusom. Male lokalne sredine, kao što je naša, 
žive zahvaljujući povezanosti i vjeri jednih u druge jer 
je čovjek u centru svega. Zato budimo optimistični, i 
usprkos svim izazovima, mislimo na budućnost i na to 
što ćemo ostaviti u nasljeđe generacijama koje dolaze.

Želim svima ugodne blagdane koji su pred 
nama te Sretan Božić uz puno zdravlja 
i uspjeha u novoj 2021. godini!
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ANDRINJA 2019.

Svečanost je započela državnom himnom u izvođenju 
klape Rašketa i županijskom svečanom pjesmom te 
kako to ovakvoj svečanosti priliči, mantinjadom koju 
su na sopelama izveli braća Mario i Sandro Gržančić, 
a kroz program su vodili učenici Lucija Seršić i Nino 
Karabaić.
Sve nazočne uzvanike, goste i sumještane pozdravio 
je predsjednik Općinskog vijeća Općine Punat Goran 
Gržančić i podnio izvješće o radu Općinskog vijeća u 
proteklih godinu dana.
Načelnik općine Punat Marinko Žic, nakon što je 
pozdravio sve nazočne, u svojem je godišnjem 
“od Andrinje do Andrinje” obraćanju podsjetio na 
postignuća u proteklom razdoblju. Iako je rekao da 
su proslave prigoda da se nakratko zaboravi na loše 

stvari koje nas okružuju u svakodnevnom životu, a 
više istakne ono što smo kao zajednica spremni učiniti 
i dati doprinos u svim aspektima kvalitete života na 
području općine, napomenuo je kako je u zadnje vrijeme 
postalo uobičajeno širiti malodušje, sve što se uradi 
proglašavati nevažnim, nebitnim pa čak i protivno 
interesima mještana.
Ponekad imam osjećaj da je ovaj posao uzaludan i 
da me ljudi ne razumiju, ali usprkos tome radim ga 
ozbiljno i temeljito te smatram da je potrebno boriti se 
i predano raditi kako bi rezultati bili vidljivi - istaknuo 
je načelnik i nastavio da je ovo općinsko rukovodstvo 
zasukalo rukave, da ima jasnu razvojnu viziju, visoko 
postavljene ostvarive ciljeve i konkretne zadatke, te 
je spremno svoju energiju ujediniti sa svima onima 
kojima je razvoj i prosperitet Općine Punat i svih njenih 
mještana na prvom mjestu.
Općina Punat nastoji graditi svoju budućnost u 
duhu bogate tradicije, a istovremeno odgovoriti 
svim zahtjevima modernog doba i potrebama svojih 
stanovnika, rekao je Žic i nastavio da su uvjereni 
da to dobro čine, na zadovoljstvo mještana, a u 
pogledu prilagođavanja općine izazovima budućnosti 
težište stavljaju na podizanje društvenog standarda, 
kvalitete turističke destinacije, održivi razvoj i 
naravno, zaštitu okoliša. Zahvalio je mještanima na 
podršci, razumijevanju i sugestijama, vijećnicima 
Općinskog vijeća koji su donosili odluke i druge akte 
iz svoje nadležnosti za dobrobit i napredak općine 
i službenicima općine koji su svojim zalaganjem 
doprinijeli realizaciji projekata.
Skup su pozdravili predstavnici bratimljenih općina 

Svečana sjednica Općinskog vijeća 
povodom Andrinje, Dana Općine Punat, 
održana je 29. studenoga 2019. u 
prepunom Narodnom domu.
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Ruža Veselčić-Šijaković (Tovarnik), Tiziano Bertolini 
(Forcola, Italija), zatim načelnica Općine Omišalj 
Mirela Ahmetović u svoje i u ime čelnika grada Krka i 
ostalih općina s otoka Krka, te predsjednik Županijske 
skupštine Primorsko-goranske županije, Erik Fabijanić.
Uslijedile su dodjele nagrada i priznanja onima koji su 
ostavili trag u puntarskoj svakodnevici te pridonijeli 
kvaliteti i sadržajnosti života mještana Punta i Stare 
Baške.
Kao i obično, za svoja postignuća nagrađeni su mladi 
stanovnici ove općine. Ove su godine to zaslužili 
Ana Karabaić koja je maturirala školske godine 
2018./2019., a dobiva nagradu za trud, zalaganje i 
znanje, koje je pokazala postigavši odličan uspjeh 
kroz sve četiri godine srednjoškolskog obrazovanja u 
krčkoj Srednjoj školi Hrvatski kralj Zvonimir. Sljedeći 
nagrađeni je Silvio Šimunić, bivši stipendist Općine 
Punat koji je ostvario značajne uspjehe na području 
znanosti. Njegov rad “A blockchain application for 

validating the path traveled by a drone” ili u prijevodu 
“Validacija prijeđenog puta drona uz pomoć blockchain 
tehnologije” osvojio je nagradu za najbolju studentsku 
prezentaciju na 13. međunarodnoj GNSS (Globalni 
Navigacijski Satelitski Sustavi) konferenciji. Također, 
Silvio je odnedavno postao stipendist Amazon Web 
Service centra u Dublinu gdje radi kao pripravnik. Među 
ovogodišnjim nagrađenima našla se i mlada, višestruko 
nagrađivana sportašica, karatistica Stella Polonijo koja 
je zaslužila nagradu za osvojeno 2. mjesto na Prvenstvu 
Hrvatske u karateu u kategoriji juniorki održanog 
17. i 18. studenoga 2018. godine u Čavlima. Stella je 
u međuvremenu ostvarila još značajnih uspjeha na 
mnogim prvenstvima i kupovima, a trenutno se nalazi 
u Portugalu, na Erasmus programu sa svojom Srednjom 
školom Krk.
Nagrade njihovim roditeljima uručio je općinski 
načelnik Marinko Žic.
Svake godine Općina Punat dodjeljuje Javna priznanja 
osobama za iznimna postignuća i doprinos od osobitog 
značenja za razvitak i ugled Općine Punat, a poglavito 
za naročite uspjehe u unapređivanju gospodarstva, 

znanosti, kulture, zaštite i unapređivanja čovjekova 
okoliša, sporta, tehničke kulture, zdravstva i drugih 
javnih djelatnosti te za promicanje aktivnosti koje 
su k tome usmjerene. Tako su ove godine Zahvalnice 
Općine Punat dobili član KUD-a Punat Branko Karabaić 
za dugogodišnji kontinuiran i predan volonterski rad, 
medicinska sestra Andreja Turković za predani rad, 
odanost profesiji i ljubazan odnos prema pacijentima 
te za doprinos unaprjeđenju zdravstva u Puntu i Sandra 
Mrakovčić za izuzetno zalaganje i susretljivost u radu s 
umirovljenicima na području općine Punat.
Godišnja nagrada Općine Punat povodom 100 
dobrovoljnih darivanja krvi dodijeljena je Josipu 
Odobašiću. U kulturno-zabavnom dijelu ove svečane 
akademije nastupili su, osim već spomenute klape 
Rašketa, članice i članovi KUD-a Punat i predškolci 
Dječjeg vrtića Katarina Frankopan - Područnog vrtića 
Punat.
Na kraju je Općina Punat pripremila simbolične poklone 
svim imenjakinjama i imenjacima sv. Andrije, nebeskog 
zaštitnika Općine i župe Punat, a nastavilo se druženje 
uz domjenak.
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Program je nastavljen u petak, 29.11., i to 
tradicionalnim turnirom u malom nogometu, uz 
sudjelovanje učenika svih otočnih osnovnih škola.
U subotu, na dan sv. Andrije, na starom groblju je 
održan obred odrješenja za sve umrle, nakon čega je 
slijedila Svečana misa u crkvi Presvetog trojstva. 
Večernji program prošao je zabavno, uz gostujuću 
predstavu, komediju pod naslovom  
“Oprostite, malo nam je neugodno”, koju su izveli 
članovi Diletantskog kazališta Pentravci.
Nedjelja, 1. prosinca, bio je zadnji dan programa 
obilježavanja Dana Općine, uz Boćarski turnir “Andrinja 
2019” u organizaciji Boćarskog kluba Punat, Sajam 
kreativaca Žveltih rožica, nastup Mažoretkinja otoka 
Krka i na kraju - uz marenda za svih, uz frigane ribice.

…..ALI I U NEW YORKU

8. prosinca 2019., tradicionalno su se okupili i naši 
“merikani” u New Yorku kako bi zajedno obilježili 
i proslavili Andrinju. Sudeći prema poslanim 
fotografijama, druženje na kojem se okupilo gotovo 40 
puntarki i puntara, proteklo je u opuštenom ugođaju i 
ugodnom društvu.

Program Andrinje započeo je već u subotu, 23. 
studenog 2019., otvorenjem izložbe natječajnih radova 
urbanističko-arhitektonsko-krajobrazno-likovnog 
idejnog rješenja “Spomenika/umjetničkog obilježja 
moru na Centralnom trgu u Puntu” u Galeriji Toš.
U nedjelju, 24.11., održana je predstava za djecu 
“Ježeva kućica” u izvedbi Kazališne družine “Smješko” 
i privukla četrdesetak naših najmlađih sumještana koji 
su s velikim interesom pratili zgode Ježurke Ježića, a 
roditelji su se prisjećali poznate priče iz djetinjstva. 
Nakon predstave, u organizaciji Udruge Puntarske 
užance, provedena je kreativna radionica za djecu na 
kojoj su se izrađivali razni božićni ukrasi.
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Već uobičajeno, Badnjak va Puntu započinje 
tradicionalno, ranojutarnjim potezanjem komoštar 
u skladu sa starim narodnim običajem. Komoštar je 
željezni lanac na koji se u kaminu vješao lonac iznad 
vatre, a djeca su je potezala i natjecala su se čija će biti 
svjetlija i čišća. 
Na adventskom sajmu svoje su rukotvorine nudile 
“Žvelte rožice”, članice udruge Puntarske užance. 
Djeca su crtala kredom svoje božićne želje, a brojni 
ljubitelji biciklizma “odradili” su Božićnu biciklijadu. 
Svi okupljeni mještani i gosti uživali su u druženju, 
podnevnom suncu i friganim ribicama.

Nakon živih jaslica i mise, krenuo je glazbeni dio 
večernjeg programa koji je kao i svake godine pravi 
doživljaj. Marko Tolja je uz pratnju prof. Babina 
oduševio mnogobrojne posjetitelje kojima ove godine 
gotovo da nisu trebale bačve za grijanje (o kojima su 
brinuli članovi puntarskog DVD-a). Nakon zdravice 
s načelnikom Marinkom Žicem koji je čestitao Božić i 
zaželio sve najbolje u novoj godini, pušteni su baloni 
dobrih želja uz posebnu napomenu kako se brinemo 
za održivost i zaštitu okoliša - naime, crveni su baloni 
biorazgradivi, a po uputama koje je dao direktor TZ 
Punat Branko Karabaić, bitno je zadržati u ruci vezice 
da se ne stvara niti ta vrsta otpada.

Tijekom prosinca u Punat je stigla prva osvojena 
nagrada s Prvenstva Hrvatske za klasu Optimist do 
12 godina, koju je osvojio mladi jedriličar Dominik 
Tokić. Osvojio je 3. mjesto u kategoriji za dječake 
do 10 godina, a načelnik je u ime Općine Punat 
nagradio mladog Dominika, što je za njega bilo veliko 
iznenađenje.

Dobro raspoloženje, velik broj posjetitelja koji su se 
družili na Trgu zahvalnosti još dugo nakon završetka 
programa, dokaz su da su mještani i gosti odlično 
prihvatili ovu manifestaciju koje ne bi bilo bez odlične 

suradnje Općine, TZ, vrtića, škole i svih udruga koje 
doprinose zanimljivosti i posjećenosti Badnjaka va 
Puntu.Badnjak va Puntu 2019.

Lanjski, 5. po redu, Badnjak va Puntu bio je 
najposjećeniji do sada.
Uz kvalitetan program, doprinijelo je i 
ugodno vrijeme pa je program započeo u 8 
ujutro, a završio u 1 sat iza ponoći, na Božić. 
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Dogodilo se  
u godinu dana…

Noć muzeja 2020.

31. siječnja je po 15. put obilježena Noć muzeja, a budući 
da je ovogodišnja tema Velike obljetnice hrvatskih 
muzeja, ured TZ-a pripremio je izložbu svih kataloga 
tiskanih za potrebe otvaranja izložbi u Galeriji Toš 
od početka 80-tih godina do danas. Posebno je bila 
zanimljiva i interaktivna retrospektiva fotografija 
nazvana “Pronađi se” gdje su prisutni imali priliku 
“pronaći se” u mnoštvu fotografija s otvaranja izložbi 
u posljednjih gotovo 40 godina, dok su na popratnom 
koncertu nastupili “Eni & Vjeko”.
Udruga antifašista i antifašističkih boraca otoka Krka, 
podružnica Punat - Stara Baška, već tradicionalno 
povodom obilježavanja Noći muzeja otvara vrata 
Memorijalnog muzeja NOB-a u Puntu na dva dana pa su 
tako zainteresirani mještani mogli pogledati zbirku u 
petak 31.1. i subotu 1.2.2020.

Proračun u malom za 
2020.

I ove smo godine pripremili 
za naše mještane vodič kroz 
proračun Općine Punat kako 
bismo ih točno i neposredno 
informirali na koji način 
se prikuplja i gdje se ulaže 
općinski novac. 

Predaja donacije KBC-u Rijeka

13. veljače je načelnik, u ime Općine Punat, u društvu 
svih kolega načelnika i gradonačelnika otoka Krka, 
posjetio KBC Rijeka kako bi i službeno uručili vrijednu 
donaciju u vrijednosti od 1 mil. kuna namijenjenu za 
građevinsku adaptaciju Zavoda za hematologiju. Nakon 
tiskovne konferencije, u društvu ravnatelja Davora 
Štimca i njegovih suradnika, obišli su odjele gdje traju 
intenzivni građevinski radovi na lokaciji u Krešimirovoj, 
kao i gradilište nove bolnice na Sušaku. Općina Punat 
je za ovu donaciju izdvojila 95.000 kuna i tako, usprkos 
velikim projektima i investicijama, osigurala financijska 
sredstva za podizanje zdravstvenog standarda svih 
naših stanovnika.

Obilježen Dan žena

Već tradicionalno, svečano je obilježen i Međunarodni 
dan žena. Uz podjelu ruža i koncert Lane Škrgatić, 
otvorena je i izložba naših vrijednih žena okupljenih u 
kreativnoj radionici “Takajica”. 
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Predstavljanje knjige “Svjedočim”

12. ožujka, u Galeriji Toš je predstavljena knjiga 
“Svjedočim - obrana i stradanje Općine Tovarnik u 
Domovinskom ratu”, autora Milice Lukić i Antuna 
Ivankovića. Knjiga svjedoči o stradanju i patnjama 
Hrvata i nehrvatskog stanovništva u mjestima Tovarnik 
i Ilača u kojima su tijekom Domovinskog rata stradala 
104 stanovnika.
Uz koautora knjige Antuna Ivankovića, knjigu je 
predstavila načelnica naše bratimljene Općine Tovarnik 
Ruža Veselčić-Šijaković, te prof. Nada Kirinčić i načelnik 
Marinko Žic kao predstavnici domaćina, Općine Punat.

Obilježena 75. godišnjica oslobođenja 
otoka Krka

17. travnja 1945. godine otok Krk je oslobođen od 
fašističke okupacije, a ove godine obilježena je 75. 
godišnjica. Poštujući propisane mjere zaštite, cvijeće 
su na spomenike NOR-u i Domovinskom ratu položili 
predstavnici UABA otok Krk, Darko Fanuko i Sretan 
Kirinčić te Marinko Žic, načelnik Općine Punat. 

Obilježen Dan antifašističke borbe

21. lipnja obilježili smo Dan antifašističke borbe i 
odali počast svima koji su dali život za slobodu i 
bolju budućnost. U Puntu su kod spomenika žrtvama 
NOB-a predstavnici puntarske podružnice Udruge 
antifašističkih boraca i antifašista otoka Krka položili 
cvijeće i zapalili svijeće.

Oproštaj župnika Ivice Kordića
Nakon osam godina službe, župnik Ivica Kordić oprostio 
se od župljana i završio svoju službu u našoj župi. Po 
njegovoj želji, službu će nastaviti u misiji Mongo u 
Zambiji, gdje je već boravio prije dolaska u Punat. U ime 
Općine Punat, koja je donirala 5000 kuna za potrebe 
misije, načelnik Marinko Žic je zahvalio župniku na 
svemu što je učinio za našu zajednicu te zaželio svako 
dobro uz poruku:

“Život je satkan od dolazaka i odlazaka, kako naših 
osobnih, tako i osoba iz naše blizine. Stigli ste u 
Punat iz misije u Zambiji i proveli u našoj zajednici 
8 godina. Gradili ste ovu župu na svim poljima, ali 
moram istaknuti da je vaš fokus bio na duhovnosti 
i na učvršćivanju Božje riječi. Sveti Pavao je rekao: 
Sve mogu u Onomu koji me jača. Svojim primjerom 
pokazali ste da je to istina i da po tim riječima živite 
svaki dan. Neka vas te riječi prate na vašem životnom i 
svećeničkom putu.”
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Općini Punat petica za transparentnost 
proračuna 

1. srpnja 2020. je po objavljenim rezultatima istraživanja 
transparentnosti proračuna svih 576 jedinica lokalne 
uprave naša Općina potvrdila lanjsku peticu. Veseli nas 
da i u našem okruženju dominiraju “dobre ocjene”, a 
dobra je vijest da je ove godine prosjek transparentnosti 
4,1 dok je prije pet godina bio samo 1,8. 

Obilježen Dan pobjede i domovinske 
zahvalnosti 

Povodom obilježavanja Dana pobjede i domovinske 
zahvalnosti te Dana hrvatskih branitelja, počast 
poginulim braniteljima u VRO Oluja i cijelom 
Domovinskom ratu odali su članovi Udruge veterana 
domovinskog rata - podružnica Punat, brojni gosti, 
prijatelji Punta među kojima i saborska zastupnica 
Ivana Posavec Krivec. U ime Općine Punat nazočio je 
načelnik Marinko Žic.

Općina Punat na vrhu liste 
transparentnosti i otvorenosti u PGŽ

Povjerenik za informiranje je, kao neovisno tijelo koje 
štiti, prati i promiče pravo na pristup informacijama 
i ponovnu uporabu informacija, objavio analitičko 
izvješće o praćenju provedbe Zakona o pravu na pristup 
informacijama: Transparentnost i otvorenost u lokalnoj 

i područnoj (regionalnoj) samoupravi za Primorsko-
goransku županiju po kojem je Općina Punat u samom 
vrhu i uz PGŽ ima ocjenu od 84,3%, od mogućih 100%, 
dok je samo Grad Rijeka postigao bolji rezultat.

Evidencija lokacija odbačenog otpada - ELOO

Za potrebe evidencije podataka o lokacijama 
odbačenog otpada, kreirane su web i mobilna aplikacija 
kao dio informacijskog sustava gospodarenja otpadom, 
te će Općina Punat zamijeniti aplikaciju Gradsko oko 
zakonom propisanim sustavom ELOO.

Obilježavanje Svih Svetih, Dana mjesta 
Stara Baška

1.studenog, na blagdan Svih Svetih, Stara Baška 
obilježava svoj dan mjesta i Župe koji se i ove godine 
slavio svečanom misom, procesijom do groblja i 
odrješenjem, a Općinu Punat zastupao je načelnik 
Marinko Žic. Ove godine, u dogovoru sa župnikom 
Lukom Paljevićem, nije bilo domjenka u školi, a 
poštivane su epidemiološke mjere u crkvi, s maskama i 
održavanjem distance. 
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Obilježena 102. godišnjica završetka 
Velikog rata

U puntarskom Parku s anđelom 11. studenoga 2020. 
obilježena je 102. godišnjicu završetka I. Svjetskog 
rata. Delegacija predstavnika Općine Punat, Udruge 
antifašističkih boraca i antifašista otoka Krka, krčke 
udruge Knezovi krčki Frankopani i mr. Tvrtko Božić 
polaganjem cvijeća i paljenjem svijeća iskazali su dužno 
poštovanje žrtvama Velikog rata.

KOMUNALNE DJELATNOSTI 

Komunalni redar vršio je redovite poslove nadzora 
javnih i zelenih površina, kao i nadzora javne 
rasvjete, obilascima i prijavama kvarova Ponikvama 
eko otok Krk d.o.o. te nadzor nad postavljenim 
stupovima T-coma i prijave potrebnih zamjena. 
Vršene su redovite DDD mjere. Vršeni su izvidi 
raslinja koje prelazi na javnu površinu te su poslani 
dopisi upozorenja kojima su vlasnici upoznati s 
obvezom održavanja istog te održavanja uredne 
okućnice vidljive s javne površine što su u zadanom 
roku i izvršili. Nadzirano je provođenje odredbi 
Odluke o komunalnom redu. Sva postupanja protivno 
Odluci evidentirana su te se pokrenuo daljnji 
postupak usklađenja nepravilnosti s Odlukom.

Komunalni redar redovito je nadzirao sve građevinske 
radove i zahvate na području općine Punat. Sve 
nepravilnosti prilikom nadzora gradilišta na području 
Općine Punat na vrijeme su uočene te proslijeđene 
na postupanje nadležnoj inspekciji. Krajem svibnja 
i početkom lipnja odobreni su građevinski radovi 
koji zbog lošeg vremena te izvanredne situacije 
uzrokovane pandemijom nisu završeni u roku te 
je produljeno izvođenje radova do 15. lipnja 2020. 
godine. Unatoč nastupanju zabrane izvođenja radova 
u 2020. godini, odobreno je izvođenje radova na 9 
lokacija, odnosno gradilišta. Sva gradilišta dovršila 
su odobrene radove u roku.

Uz sve redovite obilaske terena te vršenje nadzora, 
odrađeni su redoviti administrativni poslovi te 
vođenje već započetih upravnih postupaka koji su u 
tijeku.

IZGRADNJA SVJETLOVODNE MREŽE 

Općina Punat planira, u suradnji s Ponikvama eko otok 
Krk d.o.o,. tijekom sljedeće godine izgraditi do kraja 
trase koja se gradila s kanalizacijom u dužini od 4745 m i 
doći optičkim nitima do ukupno 697 korisnika. Vrijednost 
investicije za završetak radova iznosi 400 tisuća kuna.
Investicijama i ulaganjima u širokopojasnu infrastruktu-
ru - optike do svake kuće, povećat će se značajno kvalite-
ta telekomunikacijskih usluga bez povećanja cijena, čak 
mogućim smanjenjem cijena. To će imati direktan utjecaj 
na turizam koji predstavlja važnu gospodarsku granu na 
našem području, ali će dodatno omogućiti razvoj drugih 
djelatnosti i otvaranje novih tvrtki i novih radnih mjesta 
kojima je kvalitetan i brz priključak na širokopojasnu 
infrastrukturu neophodan. Time se pruža dodatna prilika 
za daljnji ostanak naših žitelja na otoku, posebice mladih 
koji će moći širiti svoje djelatnosti i van djelokruga 
turizma.

Zbog ispodprosječne gustoće naseljenosti, te velikog 
broja manjih naselja, izgradnja mreža zahtijeva velika 
ulaganja koja su operatorima na tržištu neisplativa pod 
komercijalnim uvjetima. Ipak, u posljednjih 20- tak godi-
na na otoku se postavljalo i položilo preko 350 km trasa 
alkatena i 170 km trasa optičkih niti, u sklopu raznih 
rekonstrukcija i investicija u svim mjestima.
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UREĐENJE PROSTORIJA LIJEČNIČKIH ORDINACIJA
 
Općina Punat je tijekom proteklog razdoblja izradila 
projektnu dokumentaciju uređenja prostora liječničke 
i stomatološke ordinacije s pomoćnim prostorijama, 
projektnu dokumentaciju sanacije dijela kosih i ravnih 
prohodnih krovova, kao i projektnu dokumentaciju 
sanacije odvodnje otpadnih voda – temeljne 
kanalizacije zgrade. 

Tim će se zahvatom urediti prostori opće i dentalne 
medicine u Puntu, ukupne površine 166,78 m2, 
procijenjena vrijednost radova iznosi 875 tisuća kuna s 
PDV-om, a rok izvršenja je do iduće sezone.

REKONSTRUKCIJA SABIRNE ULICE 6 U PUNTU

Ovim će se radovima rekonstruirati 240 m ceste 
koja povezuje Starobašćansku ulicu i Ulicu Augusta 
Cesarca u Puntu (ispod groblja) tako da će se izgraditi 
dvotračna prometnica s nogostupom i komunalnom 
infrastrukturom položenom u trup ceste.
Ugovorena cijena iznosi 2,1 mil. kuna s PDV-om, a 
uključuje građevinske radove, radove na vodovodu 
i kanalizaciji te elektrotehničke radove. Završetak 
radova planiran je u ožujku.

IZGRADNJA SABIRNE ULICE 15 U PUNTU – FAZA 1

Izgradit će se 142 m ceste (s okretištem) na predjelu 
Lucina u Puntu (od Starobašćanske ulice na jug) kao 
dvotračna prometnica s okretištem i nogostupom te 
komunalnom infrastrukturom položenom u trup ceste. 
Procijenjena vrijednost radova iznosi 1,8 mil. kuna s 
PDV-om. Završetak radova planiran je u travnju.

IZGRADNJA SUSTAVA OBORINSKE ODVODNJE U 
ODVOJKU ULICE PUT SV. TROJICE U PUNTU

Radovi za koje je u listopadu sklopljen ugovor o 
izgradnji obuhvaćaju pripremne, zemljane, betonske 
i armirano-betonske te ostale radove u navedenom 
odvojku ulice, ukupne dužine 75 m.
Vrijednost radova iznosi 130 tisuća kuna s PDV-om, a 
završetak radova je planiran do kraja ove godine.

Radovi u tijeku
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Izgradili smo zajedno

REKONSTRUKCIJA LUKE PUNAT 

Nakon gotovo šest desetljeća dočekali smo nove 
površine i proširenje operativne obale u luci Punat. 
Radovi započeti u listopadu 2019. godine trajali su do 
kraja svibnja 2020. godine, a obuhvatili su dogradnju 
obale i izradu gata kao prve faze u akvatoriju luke 
Punat. Projekt obuhvaća izgradnju novog pristaništa 
brodova, privezišta za sigurniji vez plovila u lošim 
vremenskim uvjetima uz povećanje sigurnosti luke i 
pristupne obale.
Izgradnja nove obalne konstrukcije dužine je 139,15 m 
i to obale u dužini 48,18 m i gata u dužini od 90,97 m. 
Izgrađen je i spojni zid od kuta postojeće obale do spoja 
gatom, kako bi se omogućilo zatvaranje platoa nasipa 
u zaleđu nove obale. Novim obalnim zidom formira se 
novi plato površine 745 m2.
Na novom su gatu postavljeni priključci/ormarići za 
struju, a posebno smo zadovoljni što su zadržane i 
ponovno postavljene tradicionalne stare kamene bitve, 
a vraćen je nakon “uljepšavanja” i postojeći svjetionik.
U ovoj, preko 12,2 mil. kuna vrijednoj investiciji, najveći 
udio čine vlastita sredstva ŽLU Krk, u iznosu od 7 mil. 
kuna, uz 2,9 mil. kuna koje je financirala PGŽ, dok 
je Općina Punat sudjelovala s 2,2 mil. kuna. Važno 
je napomenuti da su sva sredstva osigurana kroz 2 
proračunske godine (2019. /2020.).

Više od 20 mil. kuna vrijedni su 
kapitalni projekti završeni do sezone, 
ali to još nije sve...
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KRASn’KRŠ 

Projekt KRASn’KRŠ (Zaštita i valorizacija baštine te 
razvoj održivog turizma u prekograničnom krškom 
krajoliku) proveden je u sklopu Interreg HR – SLO 
prekograničnog program Europske unije na kojem mogu 
sudjelovati pogranične regije Hrvatske i Slovenije. 
Provedba projekta Krasn’Krš započela je 1. rujna 2017. 
godine, a završila 28. veljače 2020. godine, a u tom 
su razdoblju provedene sve planirane aktivnosti i 
postignute ciljane vrijednosti te podmireni svi troškovi 
vezani uz projektne aktivnosti.

Općina Punat je u okviru projekta uredila prostor 
Starog toša u Puntu koji je izgrađen 1759. godine te je u 
funkciji bio do 50-ih godina prošlog stoljeća. Početkom 
ovog stoljeća odrađeni su manji zahvati na krovnoj 
konstrukciji prostora kako bi se spriječilo daljnje 
propadanje prostora.
2015. godine Općina Punat je vlastitim sredstvima 
uredila gornji kat prostora, opremljena je kuhinja, 
sanitarni čvor i multifunkcionalna dvorana površine 
40m2. Prostor je do sada služio za okupljanje udruga 
s djelovanjem na području maslinarstva i rukotvorina, 
a ubuduće će služiti kao pomoćna funkcija prizemlju 

IZGRADNJA KRUŽNOG TOKA

U veljači ove godine započeli su radovi na izgradnji 
kružnog toka sa sanacijom privoza ŽC 5125., a radovi su 
završeni kraem lipnja. Investitor je Županijska uprava 
za ceste PGŽ, a Općina Punat projekt sufinancira s 50% 
vrijednosti svih radova u iznosu od 3 mil. kuna s PDV-
om, te radova javne rasvjete, telekomunikacijske mreže 
i kanalizacije u iznosu od 425 tisuća kuna s PDV-om. 
Izgradnjom kružnog toka, za koji je projektiranje i 
ishodovanje građevinske dozvole trajalo četiri godine, 
završili smo infrastrukturni projekt koji je značajno 
poboljšao sigurnost prometa i njegovu protočnost.
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odnosno Starom tošu – za održavanje projekcija, 
radionica itd.
U okviru projekta izvedeno je infrastrukturno uređenje 
Starog toša (sanacija poda, unutrašnjih i vanjskih 
zidova, pročelja i stolarije, obnova alata) te realiziran 
postav s trodimenzionalnim objektima u interijeru i 
eksterijeru – tematskoj stazi “Maslinarski put Tri križi”.
Implementiran je sustav e-bicikala, koji uključuje 10 
e-bicikala te 2 stanice za punjenje, i to u Puntu 8 bicikli 
s postoljima i punionica te u Staroj Baški 2 bicikle i 
punionica. 
Proračun projekta Općine Punat iznosio je 250.625,00€ 
od čega se 85% financira iz Interreg programa, a 15% iz 
općinskih sredstava.

CENTRALNI TRG

U proljeće su započeli i radovi drugog dijela faze A1 
uređenja centralnog trga u Puntu koji su obuhvatili 
uklanjanje postojeće kolničke konstrukcije, uklanjanje 
postojećeg drveća, pripremu posteljice za izvedbu 
pješačko-kolne površine, izvedbu nosivog sloja 
pješačko-kolne konstrukcije, izvedbu betonske 
podloge, kamenorezačke radove ugradnje rubnjaka i 
opločenja, izvedbe kamene pasice, izvedbu opločenja 
betonskog postamenta rasvjetnog stupa, izradu 
kamenih kocki i postavu rasvjetnih svjetiljki. Vrijednost 
izvedenih radova iznosi 1,7 mil. kuna s PDV-om.
Osim popločenja, nove javne rasvjete, uređenja 
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PONIKVE VODA D.O.O. 

Na najvećem infrastrukturnom projektu od osnivanja 
općine, investiciji u rekonstrukciju sustava vodoopskrbe 
i izgradnju sustava odvodnje započetog 2017. godine do 
studenog je izvedeno 6.186 metara fekalne kanalizacije 
i 5.283 metara vodovoda. Preostalo je još izvesti cca 
200 metara kanala i završne cestarske radove.
Planirani su još radovi u Ulici Ivana Gorana Kovačića, 
dijelovima Krčke ulice, kanala u Marini Punat, kanala 

oko Trga Zahvalnosti, dio cjelokupnog projekta je i 
postavljanje videonadzora na samom trgu kako bi se 
osigurala zaštita od eventualnih oštećenja i omogućio 
nadzor javne površine na centralnom trgu. 
Projekt uređenja centralnog trga nastavit će se i u 
narednim godinama, paralelno s uređenjem luke.
Postavljanje središnjeg obilježja na trgu koje je 
najavljeno prošle godine odgođeno je za neka 
financijski povoljnija vremena. Radi probijanja zadanog 
budžeta izvedbe i tehničkih manjkavosti odustalo se 
od natječajno prihvaćenog idejnog rješenja, te će se 
postupak u budućnosti ponoviti i odabrati novo.

E-BICIKLI

Sustavom javnog iznajmljivanja bicikala upravljaju 
Ponikve eko otok Krk d.o.o. kao društvo ovlašteno 
za obavljanje usluge sustava javnog iznajmljivanja 
bicikala na području općine Punat. Općim uvjetima 
korištenja sustava javnog iznajmljivanja bicikala Krk-
bike uređuju se uvjeti najma, korištenja, registracije 
korisnika, zaštite osobnih podataka i ostali detalji 
Krk-bike usluge.
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u Kampu Pila, Ulice Kljepina, Ulice kralja Zvonimira 
i Ulice 17. travnja. Prema trenutačnom dinamičkom 
planu predviđa se završetak radova na izgradnji mreže 
u okviru EU projekta za cijelu aglomeraciju Punat do 
kraja siječnja 2021. godine.
Projekt se nastavlja izgradnjom biopročistača gdje je 
ugovoren izvođač radova i započeto projektiranje, a 
završetak radova se očekuje u prvoj polovici 2023. godine. 

REKONSTRUKCIJA ŽC 5125

Do ljeta je završena i rekonstrukcija dijela županijske 
ceste od hotela Kanajt do vodospreme Punat koja je 
obuhvaćala nove vodovodne instalacije i rješavanje 
problema s oborinskom odvodnjom. Investiciju 
vrijednu više od milijun kuna su financirale Županijske 
ceste i Ponikve voda uz sufinanciranje Marine Punat. 
Tim projektom je saniran dio ceste na kojem je 
prometovanje bilo ugroženo već kod manjih padavina.

PONIKVE EKO OTOK KRK D.O.O.

Nakon unapređenja sustava gospodarenja otpadom u 
domaćinstvima i privrednim subjektima, pokrenut je i 
postupak nabavke novih spremnika za najprometnije 
lokacije u mjestu, koje su tijekom turističke sezone 
pod najvećim opterećenjem. Punat je naručio dva seta 
poluukopanih spremnika koji su isporučeni tijekom 
godine. Započeli su pripremni radovi neophodni za 
postavljanje dva seta, koja se sastoje od 5 spremnika za 
papir, staklo, plastiku, miješani i biorazgradivi otpad. 
Radovi na postavljanju prvog seta, uz zaobilaznicu 
na vrhu Ulice Kolušin su pri kraju, a drugi set će biti 
postavljen u centru mjesta do turističke sezone.



20

KD Črnika

Da bi nam mjesto bilo lijepo, i turisti i izletnici rado 
navraćali u njega, na vrlo važnom mjestu su naši 
parkovi i šetnica oko kojih ima cijele godine posla. Bilo 
da se radi o sječi bolesnih stabala i nadosadnji novih, 
šišanju trava s travnjaka ili pak uklanjanju kamenja 
koje jugo izbaci iz mora na šetnicu, vrijedni djelatnici 
Črnike uvijek su prisutni. Vrlo često čujemo i dobivamo 
riječi pohvale zadovoljnih turista i mještana. Naravno, 
nekada dobijemo i kritike i one nam služe da budemo 
još bolji i učinkovitiji. 

U ovoj posebnoj godini (zbog Covida) izazov nam je bio 
smanjiti troškove, a da i dalje sve funkcionira i bude 
na nivou kao i do sada. Vrlo samo ponosni što smo 
na natječaju Fonda za zaštitu okoliša i energetsku 
učinkovitost ostvarili pravo na poticaj za nabavku 
novog električnog vozila koje smo i nabavili u proljeće 
2020.godine. Uz  jedno postojeće električno vozilo koje 
se koristi za potrebe održavanja zelenih površina, novo 
električno vozilo Goupil G2 je višenamjensko vozilo 
koje se može svestranije koristiti tijekom obavljanja 
održavanja javnih ili zelenih površina.

Tijekom ove 2020. godine, u kojoj su naše Punćale 
dobile novi izgled, uz park nasuprot “Kostarike” 

Komunalno društvo Črnika, kao što 
mještani znaju, bavi se održavanjem 
javnih i zelenih površina na području 
Općine Punat. 
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niknula je i nova gredica mediteranskog bilja u dužini 
30tak metara koja odvaja javnu površinu prometnice od 
parka i zelenog pojasa koju su uredili i izveli djelatnici 
KD Črnika.
Osim održavanja javnih i zelenih površina na području 
općine Punat, KD Črnika je ujedno i upravitelj groblja 
Sveti Blaž u Puntu i groblja Sveti Marko u Staroj 
Baški. Pored vođenja administrativnih poslova koji 
su povezani s grobnim mjestima, ukopima, raznim 
evidencijama i slično, najveći dio posla odnosi se na 
čišćenje i održavanje same infrastrukture groblja. 
Mještani su vjerojatno primijetili da su se na novom 
groblju arkade “zazelenile” jer smo uz pomoć inox 
sajli potpomogli rast u vis većeg broja glicinija koje su 
se pokazale izvrsnim odabirom za to mjesto. Veći dio 
godine one stvaraju prirodni hlad i imaju lijepi cvijet 
koji upotpunjuje osjećaj poštovanja i pijeteta koje 
takvo mjesto zaslužuje. Na kraju arkada mještani su 
vjerojatno zapazili pokretnu platformu sa stepenicama 
koju smo nabavili u 2020. godini da bi korisnici lakše 
pristupili gornjim nišama prilikom ukopa, čišćenja i 
održavanja istih.

Ivica Kvasić, direktor



22

Župa Svete Trojice Punat

Od prošle Andrinje u našoj župi dogodilo se puno 
promjena. Vjerujem da nitko nije mogao pretpostaviti 
da ćemo ovu 2020. pamtiti kao godinu punu 
iznenađenja. Iako je veći dio 2020. godine bio obilježen 
pandemijom COVID-19, istaknut ćemo događaje koji su 
posebno obilježili našu župu.
Prvi bitni događaj je proslava Andrinje. Svečanu misu 
povodom Andrinje 2019. predvodio je vlč. Milivoj 
Guszak. Nakon misnog slavlja u župnoj crkvi održan je 
prigodni program. Nekolicina župljana sudjelovala je u 
uprizorenju života sv. Andrije.
Već druge godine zaredom u župi Punat održava se misa 
polnoćka u 21 sat, a prije mise predškolska i školska 
djeca sudjeluju u prigodnom programu. Prošle godine 
djeca su mjuziklom o Isusovu rođenju uvela župljane u 
polnoćku i uljepšala božićno slavlje u župi. Nakon mise 
svaka je obitelj dobila mali znak pažnje kao uspomenu 
na polnoćku.
Nažalost zbog pandemije ove godine nismo mogli 
slaviti Uskrs u crkvi. Misna slavlja gledali smo putem 
televizije. Međutim, naš velečasni Ivica potrudio se da 
Uskrs dođe u kuću svake obitelji. Naručio je Vele hljibi 
te uz prigodnu čestitku i simbol Uskrsa (malo vuneno 
janje) napravio pakete koje je svaka obitelj mogla uzeti 
na uskrsno jutro u crkvi.
2020. godina je godina promjena u župi Punat. 

Sredinom lipnja premijerno 
je prikazan film Marijinih 
obroka ‘’Ljubav dopire 
svugdje’’, a to je ujedno 
bio i oproštaj od župnika 
Ivice Kordića. Velečasni 
Kordić odlučio se vratiti u 
misije u Afriku. Ovim putem 
želimo mu zahvaliti na 
svemu što je učinio za našu 
župu tijekom godina koje je 
proveo u Puntu i želimo mu 
obilje blagoslova u novoj 
župi u Zambiji. U kolovozu 
je otišla i naša sestra 
Andreja koja je ostavila 
veliki trag u radu s mladima 
i djecom iz župe. Hvala 

časni Andreji na svemu i neka je prati blagoslov u župi 
Bibinje kraj Zadra, a mi ćemo se truditi nastaviti sve što 
je započela u našoj župi. U rujnu, u našu župu stigao je 
novi župnik vlč. Luka Paljević. Našem novom župniku 
želimo obilje blagoslova i radosti te neka nas hrabro i 
ustrajno vodi na putu vjere.

Lucija Bonifačić
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Crveni križ

Novonastala situacija je, zbog pandemije COVID-19, 
promijenila planirane aktivnosti za 2020. godinu, 
unatoč istoj zadovoljni smo realizacijom programa rada 
Gradskog društva Crvenog križa Krk.
Program “Kodovi sigurnosti na vodi” proveden je 
u Područnoj školi Punat, a na navedenoj radionici 
prisustvovalo je 38 učenika (3. i 4. razred), a Prva 
pomoć radnicima na radnom mjestu i AVD (Marina 
Punat, Trgovina Krk, Ponikve). Održana je i edukacija 
iz prve pomoći za učenike 2. razreda Krk, pod nazivom 
“Prva minuta je najvažnija” te Tribina o važnosti 
darivanja krvi za maturante Srednje škole “Hrvatski 
kralj Zvonimir”.
Naši su volonteri sudjelovali na otvaranju RIJEKA 2020 
- Europska prijestolnica kulture.
Odrađene su pripreme učenika osnovne i srednje 
škole za natjecanje mladih Hrvatskog Crvenog križa, 
a gradsko natjecanje održano je u Osnovnoj školi 
Malinska-Dubašnica.
Tijekom 2020. godine održano je 5 akcija darivanja 
krvi, a jedna je odgođena zbog pandemije COVID-19. 
Akcijama je pristupilo ukupno 393 darivatelja, dok su 
krv prvi put darovale 33 osobe.
Održani su tečajevi prve pomoći za vozače Autoškola 
Mixage i Diviz te besplatni preventivni pregledi madeža 
u Domu zdravlja Krk.

Aktivan je bio i Klub 60 + iz Omišlja koji je organizirao 
Makarunijadu, maškaranu večeru kao i prodaju mimoza 
povodom Nacionalnog dana borbe protiv raka vrata 
maternice.
Od 16. ožujka 2020. godine naše aktivnosti se 
prilagođavaju uputama Stožera civilne zaštite 
Republike Hrvatske i Hrvatskog Crvenog križa.
Zahvaljujući volonterima, a bilo ih je 40-ak, koji su 
se odmah stavili na raspolaganje, bili smo spremni 
odraditi sve što se od nas očekivalo.
Program “Pomoć u kući”, koji se provodi i na području 
općine Punat, nastavio je svojim radom na jedan novi 
način, prema preporukama Nacionalnog stožera i 
Hrvatskog Crvenog križa, a sve radi zaštite i sigurnosti 
naših korisnika i onih koji su se u tom trenutku našli 
u potrebi. U tom periodu naša gerontodomaćica za 
korisnike u Puntu, gđa. Sandra Mrakovčić, obišla je 
korisnike i potrebite 256 puta (dostava hrane, lijekova). 
Početkom lipnja ulazi u domaćinstva i vrši usluge 
čišćenja prostora u posebnoj zaštitnoj opremi, nakon 
čega program nastavlja svojim radom kao i prije 
pandemije.
Tjedna izvješća o kriznoj situaciji epidemije 
koronavirusa dostavljala su se Općini Punat i 
Hrvatskom Crvenom križu.
Brojni donatori omogućili su nam da oni koji su ostali 
bez posla u periodu od ožujka do svibnja dobiju pakete 
hrane, osobe koje su korisnici zajamčene minimalne 
naknade, svi potrebiti prema popisu naših Općina i 
Grada Krka, preporuci Centra za socijalnu skrb u Krku. 
Tom prilikom podijeljeno je 1.980,71 kg hrane.
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Marina Punat Grupa

Unatoč svjetskoj pandemiji koronavirusa i velikoj 
krizi, s kojom se suočio cijeli svijet, neki primjeri u 
Hrvatskoj pokazuju kako se i takvim situacijama može 
doskočiti, ako se znate prilagoditi i pobijediti krizu. 
Svijetao primjer pokazuje nam Marina Punat, koju 
su sami nautičari nagradili posebnim priznanjem za 
izniman doprinos razvoju nautičkog turizma. Nagrada 
je direktorici Marine Punat Renati Marević uručena 
u Skradinu, na dodjeli nagrada Nautičke patrole 
Jutarnjeg lista. 

U čemu je tajna uspjeha Marine Punat? 

Bili su otvoreni i kada se nije moglo putovati, a cijelo 
vrijeme su vrijedno radili po planu. Onoga trenutka, 
kada su putovanja opet omogućena, u marini su svoje 
goste dočekali spremni i pobrinuli se da se osjećaju 
dobrodošlo i, što je u ovoj godini još važnije, sigurno. 
Kako bi unaprijedili uslugu, od ove godine su gostima 
omogućili korištenje besplatne mobilne aplikacije za 
sustav nadzora brodova, zahvaljujući kojoj vlasnici 

još lakše prate stanje na brodu te aktivnosti mornara, 
koji vode brigu o brodovima. Nadalje, vlasnicima su 
ponudili i nadzor preko pametnih senzora. Ugovorni 
gosti dobivaju besplatan nadzor preko senzora za 
dim, prodora vode u brod te nadzora temperature u 
zatvorenom dijelu broda. Svi ti senzori, kao i oni za 
praćenje stanja baterije, povezani su s nadzornim 
sustavom marine, pa istovremeno alarmiraju i vlasnika 
i marinu. Time se skraćuje potrebno vrijeme za 

eventualnu intervenciju. Ove godine su u Marini Punat 
omogućili i besplatnu ugradnju pametnih senzora 
vlasnicima brodova i jahti, čime se povećala sigurnost i 
u samoj marini. Za veću sigurnost se dovršavaju i suhe 
rive, za lakši i sigurniji pristup na manja plovila do 12 
metara, u suhoj marini Brodica. Tijekom ljeta uređen 
je ulaz jug prema suhoj marini i diskontnoj trgovini te 
posjetiteljima omogućen besplatan ulaz na tri sata. 
Tako otočani mogu nesmetano ulaziti i izlaziti vozilima 
za vrijeme berbe i prerade maslina, a svi koji koriste 
usluge marine ne plaćaju parking.

Sve te i brojne druge napore zato je prepoznala i patrola 
novinara, u suradnji s HTZ-om i Ministarstvom turizma, 
koji su obišli najznačajnije nautičke destinacije, 
anketirali više od 100 nautičara u 32 marine i na 22 
sidrišta. Marina Punat je, stoga, zasluženo osvojila 
posebno priznanje, a već razvijaju i nove planove, kako 
bi i dalje zadržali vodeće mjesto među nautičarima.
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Valamar - Kamp Škrila

Valamar Riviera od početka izvanrednih globalnih 
okolnosti aktivno upravlja krizom te je u sezoni 2020. 
uspješno otvorila 21 hotel i ljetovalište te svih 15 
kampova u osam jadranskih destinacija. Valamarov 
kamp Škrila na otoku Krku tako je svoja vrata 
gostima otvorio u lipnju i oduševio ih razinom usluge i 
sigurnosti.

U vrijeme kada je sve stalo, Valamar je radio na 
modifikaciji svojih proizvoda te je akcelerirao razvoj 
projekata digitalizacije kako bi unaprijedio usluge 
za turističku sezonu 2020. Smanjili smo smještajne 
kapacitete hotela, ljetovališta i kampova za 20% kako 
bi se osiguralo još više prostora u restoranima, na 
recepciji, bazenima, na plaži i u ostalim zajedničkim 
sadržajima. Ključne inovacije koje smo implementirali 
kod otvaranja objekata su “V Health&Safety” program 
sigurnosti boravka gostiju, “CleanSpace 100% privacy” 
pojačani sustav čišćenja soba i mobilnih kućica, 
“Valfresco Direkt” usluga online kupovine i dostave 
hrane u smještajnu jedinicu, “Online recepcija” te 
hotelski koncept “Bed &Brunch”.

V Health&Safety je sveobuhvatan program 
zdravstvenih, sigurnosnih i ekoloških standarda, te 
unaprijeđenih protokola čišćenja kojima je cilj dodatno 
pojačati standarde higijene koje Valamar primjenjuje 
u svojim objektima. Valamar je ove sezone u cilju 
povećanja sigurnosti gostiju uveo i uslugu “CleanSpace 
- 100% privacy” koja jamči da su ključne dodirne točke 
u sobama i mobilnim kućicama temeljito očišćene i 

dezinficirane i da prije dolaska gosta nitko nije ulazio u 
smještajnu jedinicu. Kao rezultat ubrzanja digitalnog 
razvoja u 2020. godini Online recepcija postala je 
dostupna svim gostima hotela i kampova. 

Valamar je očuvao sva radna mjesta uz pomoć mjera 
Vlade i podrške socijalnih partnera kroz program 
“Pauza, Restart” u okviru kojeg je svim zaposlenicima 
koji ne rade osigurana naknada plaće za čekanje za 
posao u iznosu od minimalno 60% redovne plaće, ali 
ne manje od 4.250 kuna neto. Valamar je ove godine 
potvrdio status najboljeg poslodavca u turizmu 
te je zauzeo šesto mjesto među poslodavcima u 
Hrvatskoj prema istraživanju portala MojPosao. 
Kako bi se sačuvala sva radna mjesta do početka 
naredne turističke sezone, nastavit će se provoditi 
program “Pauza, Restart” te će se intenzivno raditi na 
pripremi budućih razvojnih projekata, digitalizaciji i 
transformaciji poslovanja za novo razdoblje rasta.
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Dječji vrtić Svete 
Male Terezije

Prošla pedagoška godina pred sve nas postavila je 
izazov suočavanja s pandemijom Covid-19. Bila je to 
prilika za rast i razvoj u novim okolnostima. Vrtić je 
mjesto u kojem djeca usvajaju i imaju priliku vježbati 
osnove održavanja vlastite higijene. Raznovrsna 
prehrana, optimalno održavanje čistoće i poučavanje 
vlastite higijene temelj je zdravog razvoja djeteta. Uz 
nenasilno rješavanje sukoba poticali smo kod djece 
prosocijalno ponašanje, kao životnu vještinu koja će 
im pomoći u kasnijem rješavanju problema i razvijanju 
pozitivnih odnosa s vršnjacima. Kroz pedagošku godinu 
2019./2020. poseban naglasak stavljen je na učenje 
odgovornog ponašanja prema životnoj okolini te razvoj 
ekološke svijesti koja se odnosi na očuvanje okoline, 
materijalnih dobara, a napose građenje i očuvanje 
dobrih odnosa među ljudima i njihovog utjecaja na 
okoliš. Način na koji su se povezivale posebne zadaće 
s programom Katoličkog vjerskog odgoja bio je kroz 
upoznavanje djece sa zaštitnikom prirode sv.Franjom 
Asiškim, izvođenje predstava s vjerskom tematikom 
u kojima su scenske lutke bile izrađene od prirodnih 
materijala. Zahvalni smo i na dobroj suradnji sa K.D. 
Črnika koji redovito i vjerno opskrbljuju dječje jaslice 

prirodnim sirovinama 
za izradu adventskih 
vijenaca i božićnih 
jaslica. U vremenu pred 
Došašće organiziran 
je humanitarni sajam 
prodaje adventskih 
vijenaca, a prilog je 
osobno uručen s.Marii 
Isabel, karmelićanki 
Božanskog Srca Isusova 
iz Venezuele prilikom 
njenog posjeta Puntu i 
Dječjem vrtiću Sv.Male 
Terezije.
Vrijeme kada su vrata 
dječjih jaslica morala 
biti zatvorena radi 
pandemije Covida-19 
odgajateljice puntarskih 
jaslica upotrijebile su 
za intenzivniju online 
edukaciju na temu Lutka 
i lutkarstvo kod male 

djece. Cjeloživotno obrazovanje nam je iznimno važno 
da bismo pružali našoj djeci konstantnu brigu kakvu 
zaslužuju. Posebno nas je dojmio projekt lutkarskih 
predstava Gradskog lutkarskog kazališta Rijeka “U 
lutkarsko s kauča” koje smo na tjednoj bazi uz pomoć 
WhatsApp aplikacije prosljeđivale roditeljima naših 
mališana.
Vjerujemo da međusobna prihvaćenost, briga za sve 
od Boga stvoreno je univerzalna pedagogija koju 
naša djeca i odgajatelji puntarskih dječjih jaslica 
svakodnevno žive u našemu mjestu, u našemu Puntu.

s. Andreja

PODRUŽNICA PUNAT
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Dječji vrtić  
Katarina Frankopan Krk

PODRUČNI VRTIĆ PUNAT

Vjerujem da ćemo se svi složiti da se u razdoblju od 
protekle Andrinje do danas praktički cijeli svijet suočio 
s problemom i situacijom u kakvoj se još nikada nije 
našao. Globalni problem virusa koji je uzrokovao 
epidemiju utjecao je, naravno, i na našu mikrolokaciju, 
odnosno na funkcioniranje Dječjeg vrtića “Katarina 
Frankopan”. Iako smo o ovoj temi već pisali, ipak 
ću reći nekoliko rečenica zato što se želim zahvaliti 
svim djelatnicima Vrtića i roditeljima na suradnji u 
pridržavanju važećih epidemioloških mjera i preporuka 
od strane HZJZ i MZO. Pravilnim provođenjem mjera i 
odgovornim postupanjem svakog ponaosob ponosno 
mogu reći da virus COVID-19 nije ušao niti u jedan od 
otočnih vrtića. Od ožujka 2020. do danas rad vrtića 
organizira se pomno prateći i osiguravajući svaku 
mjeru i preporuku s ciljem zaštite djece i zaposlenika 
te kvalitetnim timskim radom i stručnošću spremno 
odgovaramo na svaki izazov koji pred nas stavlja ovo 
neizvjesno razdoblje.
S dolaskom proljeća, ali i početka epidemije, od 16. 
ožujka 2020. vrata vrtića u Puntu bila su zatvorena 
nakon što je na Koordinaciji Gradonačelnika i Općinskih 
načelnika donesena odluka da se u Vrtiću obustavlja 
redovan rad uz prijem djece s ciljem prevencije širenja 
koronavirusa. Iako je za roditelje koji nisu mogli 
osigurati zbrinjavanje djece organizirano dežurstvo 
u pojedinim vrtićima, vrlo su brzo svi naši vrtići 
bili potpuno prazni. Olakšavajuća je činjenica da 
su roditelji korisnici vrtića tijekom čitavog perioda 
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Bubamare
Od “Andrinje do Andrinje” u skupini “bubamare” je 
bilo raznoliko, raznovrsno i veselo. Djeca su kroz igru 
naučila tradicijske brojalice i pjesmice po domaću s 
kojima su se predstavili na svečanoj sjednici Općine 
Punat u Narodnom domu.
U blagdansko vrijeme već tradicionalno, u suradnji 
s roditeljima, djeca su izrađivala kolače. Mijesili su i 
ukrašavali, a ujedno se družili sa svojim roditeljima. 
Ostale aktivnosti koje smo provodili u skupini su: 
sijanje pšenice, iščekivanje Sv. Nikole (uz skromne 
poklone) i predstava u kazališnom centru koju su 
odgajateljice pripremile djeci za Božić.
Pedagoške godine 2019/2020 bitna zadaća ustanove 
bila je razvoj motoričkih vještina tj. poticanjem 
motoričkih vještina k integriranom učenju i dobrobiti 
djeteta. Svakodnevnim razgibavanjem, vježbanjem u 
sobi dnevnog boravka, igralištu, šetnji ili u školskoj 
dvorani (koju smo dobili na korištenje) djeca su 
razvijala sve oblike kretanja, krupnu i finu motoriku. 
Također smo s roditeljem, profesorom kineziologije, 
S. Lukinom ostvarili suradnju u vidu vođenja sata 
tjelesne i zdravstvene kulture te upoznali djecu s 
različitim terminima iz kineziologije. Podsjetimo da je 
razvoj motoričkih vještina za djecu veoma važan zbog 
očuvanja i unaprjeđenja zdravlja tj.vodi k optimalnom 
rastu i razvoju djece, razvoju centralnog živčanog 
sustava te utječe na sve aspekte djetetova razvoja. 
Povedeni bitnom zadaćom ustanove u veljači smo na 
razini cijele ustanove sudjelovali na izložbi u galeriji 
Decumanus u Krku s dječjim radovima na temu “Uhvati 
pokret”.

Odgojiteljice: Anamarija Maričić i Sarafina Zeko

obustave rada bili oslobođeni plaćanja roditeljske 
naknade.  
Slijedilo je razdoblje provođenja “vrtića od kuće”. 
Naime, kako bi djeci osigurali kontinuitet vrtićkih 
sadržaja, svaka je odgojno-obrazovna skupina na 
tjednoj bazi pripremila aktivnosti za djecu koje su 
roditelji s njima mogli provoditi kod kuće. Ti su se 
sadržaji mogli pratiti na mrežnoj stranici vrtića.
Poboljšanjem epidemiološke situacije s velikim smo 
veseljem u svibnju ponovno otvorili vrata vrtića, ali s 
nešto manjim brojem prisutne djece. Naime, tada su 
mjere nalagale da u istoj sobi smije biti prisutno najviše 
devetero djece bez međusobnog miješanja skupina, 
a roditelji su djecu predavali odgojiteljima na ulazu 
u vrtić. Do kraja svibnja relaksirala se mjera koja se 
odnosila na ograničen broj djece u skupini te smo, uz 
strogo pridržavanje svih epidemioloških mjera, povećali 
broj djece u skupinama ovisno o potrebama roditelja. 
Kako bi roditelji zbog nemogućnosti ulaska u vrtić 
ipak ostvarili komunikaciju s odgojiteljima i dobili 
relevantne informacije o boravku djeteta u vrtiću, uveli 
smo praksu svakodnevnih pismenih poruka odgojitelja 
roditelju koje je dijete na kraju dana nosilo kući. Nešto 
kasnije uveli smo i praksu nošenja “informativki” 
od kuće u kojima su roditelji svakodnevno bilježili 
izmjerenu temperaturu djeteta, a odgojitelji su pisali 
bilješke o djetetovom boravku u vrtiću. Ova se praksa 
još uvijek provodi, iako se nadamo što skorijem 
relaksiranju mjera i ulasku roditelja u prostore 

vrtića kako bi se suradnja 
i komunikacija mogle 
nesmetano i prirodnije 
odvijati. 
Iako ne možemo reći da ne 
osjećamo izvjesne promjene 
u funkcioniranju i načinu 
rada kojeg se moramo 
pridržavati, slobodna 
sam zaključiti da je Vrtić 
pravovremeno i adekvatno 
poduzeo sve organizacijske 
i pedagoške korake kako 
bi djeci osigurao najbolju 
moguću njegu i skrb uz 
mnoštvo prirodne igre, 
druženja i učenja. 
A što su za to vrijeme 
radili naši mališani u 
vrtiću u Puntu najbolje 
će vam dočarati njihove 
odgojiteljice!
Za kraj svima od srca želim 
obilje zdravlja i svako dobro!

Irena Žic- Orlić, ravnateljica
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Pčelice
Skupina Pčelice i ove godine priključila se 
hvalevrijednoj Božićnoj humanitarnoj akciji s 
kreativnom radionicom “Izrada adventskih vjenčića”. 
Sav prihod od prodaje namijenili smo za ozdravljenje 
našeg mladog mještanina. Radionica je bila 
organizirana za djecu i roditelje koji su zajedno izradili 
najmanje jedan adventski vjenčić koji su kasnije sami i 
kupili. I ovaj puta se potvrdila ona “Kad se male ruke 
slože sve se može…” Djeca su ponosno nosila doma 
vjenčiće koje su s roditeljima izradila te ujedno učinila 
malo, a zapravo veliko DOBRO DJELO! 
Ono što je ovu godinu posebno obilježilo našu skupinu, 
koja uz redoviti odgojno obrazovni program provodi 
i vjerski katolički program, bilo je i sudjelovanje 
djece na Božićnoj dječjoj polnoćki s izvedbom pjesme 
“Betlehemska zvijezda”.Taj doživljaj upotpunio je 
radost slavlja blagdana Božića.

Na nivou cijelog vrtića sudjelovali smo na 
predškolskom maskiranom plesu s temom “Likovi iz 
bajki” a to se posebno svidjelo djeci jer su baš svi mogli 
biti ono što žele…vile, vilenjaci, prinčevi, princeze…i 
drugi likovi koji krase naše bajke za djecu! Njegovanje 
naših običaja vezanih uz maškare kroz pjesmu i 
ples obilježili smo svaki “Maškarani četvrtak”, a na 
“Mesopusni utorak” bili su pozvani roditelji, bake 
i djedovi te smo svi zajedno pjevali domaće pjesme 
našemu Mesopustu Franu.
Motorički razvoj djece dio je naše svakodnevice, a ove 
godine i bitna zadaća naše ustanove Dječjeg vrtića 
Katarina Frankopan Krk, koji smo ove godine obogatile 
sportskim aktivnostima u dvorani naše škole i 
uključivanjem roditelja u tjelesne aktivnosti. Motoričke 
aktivnosti s djecom prezentirali smo putem plakata i 
kreativnih uradaka na izložbi u galeriji Decumanus u 
Krku, pod nazivom “Uhvati pokret” koja je organizirana 
na nivou svih otočkih vrtića.  

Odgojiteljice: Smiljana Barši i Rozana Radolović

Leptirići
U odgojnoj skupini “ Leptirići” odgajateljice su Marija 
Orlić i Željka Šimunić. Skupina broji 22 djece rane i 
predškolske dobi. 
Protekle pedagoške godine u skupini “ Leptirići” 
radili smo na poticanju razvoja motoričkih vještina u 
djece što nam je ujedno bila i bitna zadaća Ustanove 
regulirana Godišnjim planom i programom. Uz 
svakodnevni boravak na otvorenom, tjelesno vježbanje 
i šetnje još smo organizirali sat tjelesnih aktivnosti uz 
vođenje profesionalca mag. cin. Ivana Orlića. Djeca 
su imala priliku uz stručno vođenje isprobati različite 
vježbe kroz poligon, a što im se jako svidjelo, te smo 
nekoliko mjeseci određenim danom u tjednu koristili 
sportsku dvoranu OŠ “Fran Krsto Frankopan”i poticali 
razvoj motoričkih vještina djece na različite načine. 
I ovog Božića svu vrtićku, ali i školsku djecu obradovali 
smo predstavom “ Ivica i Marica”, u izvedbi glumačke 
družine “ TMT” koju čine upravo odgajateljice i roditelji 
djece kojoj je predstava namijenjena. Tako je ovo bila 
7. Božićna predstava nastala dobrovoljnim radom 
odgajateljica i roditelja, a kao božićni poklon za svu 
djecu Punta. Na ovaj način željeli smo jačati socio- 
emocionalni razvoj djece, njihovu svijest o sebi i svojim 
osjećajima i tako osigurati dobrobit za dijete i njegovo 
zdravo i veselo odrastanje.
S pojavom pandemije covid-19 i naše planirane 
aktivnosti dosta su se ograničile, a u razdoblju 
karantene pokušali smo s roditeljima i djecom ostati 
u kontaktu tako da smo pripremali on-line aktivnosti 
za djecu koje su im bile dostupne na web stranici 
dječjeg vrtića, a također smo i otvorili Viber grupu za 
roditelje putem koje smo direktno komunicirali kada 
je bilo potrebno. U nadi da će se sve uskoro vratiti u “ 
normalu” veselimo se novoj pedagoškoj godini i novim 
izazovima koje nam ona donosi.

Odgajateljice Marija Orlić i Željka Šimunić
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Proteklih nekoliko godina školski je život u Puntu vrlo 
aktivan. Na žalost, prošlogodišnja je Andrinja u školi 
obilježena štrajkom učitelja i nakon niza godina nije 
održan tradicionalni malonogometni turnir.
Prvašići, petaši i sedmaši dobili su na korištenje tablete 
što je znatno unaprijedilo nastavu.
Škola Punat bila je domaćin županijskom natjecanju 
“Čitanjem do zvijezda” na kojem je sudjelovala i 
nekolicina naših učenika.
No, ništa nas nije spriječilo da povodom Božićno- 
novogodišnjeg koncerta, čiji smo bili domaćini, 

organiziramo radionicu ukrasa koji su bili prodavani na 
koncertu. Sav je prikupljeni iznos bio u svrhu liječenja 
našeg Mihe Tomažina.
Kraj 2019. godine obilježili smo terenskom nastavom u 
Zagreb. Kao i uvijek, raznim smo aktivnostima u školi 
obilježili značajnije datume. Paljenjem svijeća obilježili 
smo Dan sjećanja na žrtvu Vukovara, sve razrede u 
školi posjetio je sv. Nikola, nosili smo ružičaste majice 
u znak protivljenja vršnjačkom nasilju, prvašići su 
učili o prvim koracima u prometu, a sudjelovali smo i u 
projektu Ministarstva kulture “Ruksak pun kulture” i 
imali goste na predavanju u 8. razredu. 
Krajem veljače počele su pristizati loše vijesti. Sve je 
evidentnija pandemija Covida 19 zbog koje se uvode 
nova pravila, ali od svega nas je najviše pogodio 
odlazak našeg Roka. Nedugo nakon toga nastava 
se prenosi online i školska zgrada ostaje prazna. 
Učenici i učitelji aktivirali su svu svoju kreativnost 
i mjesecima radili na način o kojem nikad nisu ni 

sanjali. Nastava i sjednice održavale su se na raznim 
internetskim platformama. Unatoč tome pokušali 
smo ostati povezani raznim aktivnostima koje nisu 
bile predviđene. Imali smo online knjižnicu, proslavili 
smo Dan škole, obilježili Noć knjige koju smo planirali 
prespavati u školi, razmjenjivali uskršnju atmosferu 
u svojim domovima. Cijelo nam je vrijeme na 
raspolaganju bila i pomoć naše stručne službe. 
Dio učenika školsku je godinu dovršio posljednjih 
mjesec dana u klupama, dok su se ostali susreli tek 
na podjeli svjedodžbi. Nova je godina započela uz 
pregršt novih pravila u službi prevencije od zaraze, no 
očekujemo puno sretniji završetak.

Martina Jurjević, voditeljica PŠ Punat

Osnovna škola  
Fran Krsto Frankopan Krk

PODRUČNA ŠKOLA PUNAT



31

Srednja škola  
Hrvatski kralj Zvonimir

Školska godina iza nas jedna je od onih koja će 
učenicima, nastavnicima i roditeljima po mnogočemu 
ostati u sjećanju. 
U prošloj 2019./20. svi smo naučili koliko je važno 
prilagođavati se svijetu koji nas okružuje i mijenjati 
ustaljene navike ponašanja, učenja i komunikacije. 
Tijekom 2019./20. u školskim se klupama Srednje 
škole Hrvatski kralj Zvonimir u Krku obrazovalo 354 
učenika koji su te iste klupe od 16. ožujka 2020. uslijed 
epidemije COVID-19 morali zamijeniti nastavom na 
daljinu. 
Neki od planiranih međunarodnih projekata tako su 
morali biti odgođeni, dok je nekoliko njih realizirano 
do veljače 2020. Ističemo mobilnost učenika u svrhu 
obavljanja stručne prakse “Through experience to 
competence I” koja je realizirana od 24. studenog do 
9. prosinca 2019. u portugalskoj prijestolnici Lisabonu, 
a tijekom koje je, uz ostalih trinaest učenika, i učenica 
Nina Mrakovčić iz Punta imala priliku obavljati 
stručnu praksu u hotelu My Story Hotel Ouro. Tijekom 
šesnaestodnevne mobilnosti odradila je 80 sati prakse 
koji su joj se, uz ocjene mentora, priznali u okviru 
predmeta Stručna praksa.
U međunarodnom projektu “Let´s Living and Moving 
Consciously in our Europe”, realiziranom od 24. 
studenog do 1. prosinca 2019. godine, sudjelovale su 
i učenice iz Punta; Ivana Mrakovčić (opća gimnazija), 
Stella Polonijo i Mia Radman (hotelijersko-turistički 
tehničar). Tijekom jednotjednog rada učenici su 
podijeljeni u međunarodne timove razmjenjivali 
iskustva pojedinih zemalja u područje ekoturizma. 
Istraživačkim radom na terenu te sudjelovanjem na 
predavanjima i radionicama, učenice su stekle važna 
znanja o mogućnostima i važnosti održivoga turizma.
Osim sudjelovanja u međunarodnim projektima, SŠ 
Hrvatski kralj Zvonimir već treću godinu zaredom s 
ponosom nosi titulu Škole ambasadora Europskog 
parlamenta. Kao prva škola PGŽ-a i prva otočna škola u 
trogodišnjem programu “Škola ambasador Europskog 
parlamenta 2016.- 2019.”, 24. siječnja 2020. po treći 
put u našoj školi ugostili smo hrvatskog zastupnika u 
Europskom parlamentu.
Ove nas je godine posjetila gospođa Ruža Tomašić, 
naša najaktivnija zastupnica, poznata po svom 
zalaganju za hrvatske ribare i hrvatske interese. 

Europarlamentarka je održala inspirativan govor 
mladim ambasadorima kojima je, tijekom svečanosti 
upriličene u školskom holu, dodijelila diplome za 
promicanje europske parlamentarne demokracije, 
aktivnog građanstva i razumijevanja vlastitih prava i 
obveza državljana Europske unije u šk. god. 2018./2019.
Treću generaciju mladih ambasadora Škole 
predstavljaju maturanti šk. god. 2019./20., a učenice 
ambasadorice iz Punta su; Žic Lea (4.GA, šk.god. 
2019./20.) i Orlić Andrea (4.HTT, šk.god. 2019./20.); 
te njihova mentorica Gordija Marijan kao starija 
ambasadorica EP-a.
Učenica prošlogodišnjeg 3. razreda gimnazije, 
a ovogodišnja maturantica Ana Lipovac, pod 
mentorstvom prof. Zvjezdane Morožin Karabaić, 
osvojila je 2. mjesto na Državnom natjecanju iz 
talijanskog jezika 2020. Natjecanje je zbog epidemije 
bolesti COVID-19 provedeno naknadno; 22. i 23. 
listopada 2020., a odnosi se na školsku godinu 
2019./20. 
Nova školska godina je pred nama; ona zahtijeva i nove 
izazove i prilagodbe učenja. Uz uobičajene aktivnosti u 
skladu s epidemiološkom situacijom, većina događanja 
ove godine bit će posvećena obilježavanju nadolazećeg 
jubileja – stogodišnjice srednjoškolskoga obrazovanja 
na otoku Krku, 12. listopada 2021. godine.
Nastavnici SŠ Hrvatski kralj Zvonimir s ravnateljicom 
Đ. Cvitkušić
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Turistička zajednica  
Općine Punat

Uobičajeno je da se u ovom, za našu općinu i sve žitelje, 
svečarskom obraćanju krajem godine s većim ili manjim 
zadovoljstvom sumiraju pozitivni turistički rezultati, no 
2020-ta pokazala se vrlo nepredvidivom već u samom 
početku godine. Naime, siječanj i veljača najavljivali 
su rekordnu turističku godinu, da bi ožujak dočekali 
s katastrofičnim najavama pandemije korona ili tzv 
COVID-19 virusa u cijelom svijetu, pa tako i kod nas. 
Pandemija korona virusa zaustavila je naš “krvotok”, a 
to su turistička kretanja, jer otok Krk, pa tako i Punat, 
živi od i za turizam. Može se reći da su sve gospodarske 
djelatnosti usmjerene turističkim kretanjima i našim 
dragim gostima, kako domaćim tako i stranim.
U nedostatku prethodno proživljenog bar imalo 
sličnog iskustva, planovi i najave turističkih kretanja u 
proljeće bili su vrlo nepovoljni te se postavljalo pitanje 
opstanka mnogih turističkih tvrtki, ugostiteljskih 
objekata, pružatelja usluga u domaćinstvu, umjetnika 
i glazbenika, od kojih mnogi u potpunosti ovise o 
turističkom prometu. 
U potpunosti nepoznata situacija izazvana epidemijom 
korona virusa dovela je do 
“lockdown” stanja, no pokazalo se da uz disciplinirano 
pridržavanje epidemioloških mjera i s činjenicom da 
područje Kvarnera i otoka Krka nosi karakteristiku 
auto destinacije, već u lipnju turistički promet raste 
neočekivanom brzinom. 
Tijekom razdoblja siječanj – lipanj ostvarenje ukupnog 
turističkog prometa u odnosu na 2019. godinu iznosi 
40 % u dolascima i 42,65 % ukupnih noćenja. U lipnju 
ostvarenje turističkog prometa iznosi 53,38 % u 

dolascima i 50 % ostvarenih 
noćenja, što daje pozitivne 
naznake za nastavak glavne 
turističke sezone. Srpanj 
2020. godine, obzirom na 
situaciju, pokazuje vrlo 
pozitivne turističke rezultate, 
tako se indeks u dolascima 
penje na 73,13 te u ostvarenim 
noćenjima iznosi 72,82 u 
odnosu na 2019. U kolovozu 
se ukupni fizički turistički 
promet u prvoj polovici 
mjeseca penje na 80 %, no 
nepopularnim odlukama 
vlada susjednih zemalja o 

uvođenju 14- dnevne karantene, odnosno samoizolacije 
po povratku u matičnu zemlju, turistički promet u 
drugoj polovici kolovoza gotovo je prepolovljen. Indeks 
ostvarenja u kolovozu u dolascima iznosi 60,99 dok 
u noćenjima Indeks iznosi 68,79 u odnosu na prošlu 
godinu. Rujan u odnosu na 2019. godinu pokazuje 
skromne turističke rezultate, od 31,79 % u dolascima 
tako i 48,74 % u noćenjima. 
Ukupni fizički turistički promet za razdoblje 01. siječnja 
– 30. rujna 2020. godine ima ostvarenje od 54,37 % u 
dolascima i 61,50 % u ukupno ostvarenim noćenjima u 
odnosu na 2019. godinu. U istom razdoblju u odnosu 
na ukupan broj dolazaka na Punat otpada 75 % (2019 
– 80,04 %) a na Staru Bašku 25 % (2019 – 19,96 %) 
ukupnih dolazaka, dok u ukupno ostvarenim noćenjima 
Punat nosi 78,82 % (2019 – 81,98 %) a Stara Baška 
ostvaruje 21,18 % (2019 – 18,02 %) turističkih noćenja. 
Prema smještajnim objektima najviše turističkog 
prometa ostvareno je u segmentu kampova 30.246 
ili 49,68 % dolazaka (Indeks 54,43) i 171.292 ili 37,75 
% ostvarenih noćenja (Indeks 55,97), slijedi segment 
smještaja u domaćinstvima s 19.130 ili 31,72 % dolazaka 
(Indeks 61,03) i 125.257 ili 27,60 % ostvarenih noćenja 
(Indeks 63,55), zatim slijedi smještaj u hotelima s 
6.714 ili 11,03 % dolazaka (Indeks 33,77) i s 32.333 ili 
7,13 % ostvarenih noćenja (Indeks 37,41). U ukupni 

fizički turistički promet ulazi i nekomercijalni dio 
smještaja na koji otpada 4.607 ili 7,57 % dolazaka 
(Indeks 94,70) i 124.886 ili 27,52 % ukupno ostvarenih 
noćenja (Indeks 84,25). Kod nekomercijalnog smještaja 
mora se napomenuti da ovako veliki broj noćenja 
proizlazi iz prijava vlasnika vikend stanova i objekata 
(domaćih i stranih) koji se u većini slučajeva prijavljuju 
na maksimalnih 90 dana, te nerealno povećavaju broj 
noćenja, u odnosu na stvarno stanje, no ne postoji 
način na koji bi ista noćenja sveli na približno stvarno 
stanje. U statistička izvješća sukladno važećim 
zakonskim propisima ne ulaze noćenja ostvarena na 
plovilima, no iznos turističke pristojbe naplaćen u 
LK Rijeka LI Punat u 2020. godini iznosi 1.561.308,00 

AD 2020. (NE PONOVILA SE)
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kn s usporedbom na 2019. godinu, kada je naplaćeno 
1.898.340,00 kn (Indeks 82,25), s naznakom o 20 % 
smanjenim iznosima nautičke turističke pristojbe za 
2020.
Promatrajući turistički promet prema zemlji dolaska 
u sustavu e-Visitor već tradicionalno kao najbrojniji 
izdvajaju se posjetioci iz Slovenije s najvećim brojem 
dolazaka 21.392 (Indeks 73,47) i ostvarenih noćenja 
136.890 (Indeks 75,54), na drugom mjestu nalaze se 
gosti iz Njemačke s 13.882 dolazaka (Indeks 58,19) i s 
101.506 ostvarenih noćenja (Indeks 62,84), treće mjesto 
drže gosti iz Austrije s 4.292 dolaska (Indeks 27,41) i 
27.419 ostvarenih noćenja (Indeks 32,30), na četvrtom 
mjestu nalaze se gosti iz Češke s 3.612 dolazaka 
(Indeks 76,14) i sa 23.692 ostvarenih noćenja (Indeks 
75,24), koji su gostima iz Italije preuzeli 4. mjesto. Na 
5. mjestu nalaze se gosti iz Italije s 2.249 dolazaka 
(Indeks 19,63) i sa 14.464 ostvarenih noćenja (Indeks 
24,57), dok šesto mjesto zauzimaju Poljaci s 2.439 
dolazaka (Indeks 83,10) i 14.408 ostvarenih turističkih 
noćenja (Indeks 83,39) čime su ostvarili najviše Indekse 
u dolascima i noćenjima u odnosu na 2019. godinu, od 
svih stranih zemalja. Sedmo mjesto zauzimaju gosti 
iz Slovačke s 1.144 dolazaka (Indeks 45,31) i sa 7.518 
ostvarenih noćenja (Indeks 47,91), na 8. mjestu nalaze 
se gosti iz Mađarske s 1.629 dolazaka (Indeks 50,15) i 
sa 7.419 ostvarenih noćenja (Indeks 47,97), 9. mjesto 
drže Nizozemci s 423 dolazaka (Indeks 19,79) i s 2.967 
ostvarenih noćenja (Indeks 25,78), a na 10 mjestu 
nalaze se gosti iz Švicarske s 541 dolaskom (Indeks 
32,24) i s 2.935 ostvarenih noćenja (Indeks 41,17).
Za isto razdoblje siječanj – rujan 2020.g., udio domaćih 
gostiju iznosi 11,24 % (u 2019.g. - 6,07 %) dok strani 
gosti ostvaruju 88,76 % (2019 – 93,93 %) dolazaka, u 
noćenjima domaći ostvaruju 21,94 % (2019. – 15,60 %) 
dok strani posjetioci ostvaruju 78,06 % (2019 – 84,40 
%) ukupnih turističkih noćenja.

Obzirom na brojne ugostiteljske objekte koji su već 
zatvorili svoja vrata i najavljeno zatvaranje većine 
smještajnih objekata, u listopadu se planira ostvarenje 
minimalnog turističkog prometa u hotelu KANAJT**** 
i hostelu KANTUN, koji posluju cijelu godinu te u 
privatnom smještaju.

Kulturno-zabavne manifestacije za vrijeme epidemije 
korona virusa

Sukladno situaciji uzrokovanoj epidemijom korona 
virusa sve aktivnosti prilagođene su epidemiološkim 
mjerama te se u galeriji TOŠ tijekom turističke sezone 
priredilo tri umjetničke izložbe iz fundusa galerije TOŠ 
odnosno TZ Punat, te jesensku FIAP međunarodnu 
izložbu fotografija “Summer, Sea, Sun” u suradnji s 
Foto klubom Krk. U razmišljanjima kako u nedostatku 

sredstava upriličiti bar minimalan broj i raznovrsnost 
događanja u zajedništvu TZ Grada Krka, TZO Malinska, 
TZO Omišlja i TZO Punat, tijekom svibnja i lipnja, 
dogovoren je i složen zajednički program događanja. 
Za cilj su postavljena okupljanja s okvirom od cca 100 
osoba, skromnog budžeta, ali raznovrsnog programa. 
Koncept kalendara događanja zamišljen je i ostvaren 
tako da se 5 dana u tjednu održavaju koncerti na 
otvorenom, svakog dana i tjedna u drugom mjestu s 
unaprijed dogovorenim izvođačima. Tako je ponedjeljak 
bio dan za promenadne koncerte dueta ili terceta 
pod nazivom Acoustic Monday, utorkom se održavalo 
koncerte klasične glazbe “Classic on Tuesday”, 
srijedom kratki skečevi u “storytelling” varijanti uz 
klape, četvrtkom lokalne biciklijade za grupe do 20 
osoba “Local bike tour”, te nedjeljom jazz koncerti 
na otvorenom po nazivom “Sunday Jazz”. Ovakvim 
načinom organizacije i udruživanjem financijskih 
sredstava, osiguran je kvalitetan kalendar događanja 
uz minimalne organizacijske napore i financijska 
ulaganja, iako je bilo potrebno puno dobre volje, 
vremena i razumijevanja kako bi se zadovoljile sve 
želje uz poštivanje epidemioloških mjera. Može se reći 
kako je zajednički kalendar događanja 4 destinacija na 
otoku Krku uz dobro odrađene marketinške aktivnosti 
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posebnoj biciklijadi koja privlači pozornost u kalendaru 
biciklijada, pokazuju i fotografije 20-tak entuzijasta 
s jednog od najviših vrhova iznad Punta, točnije s 
Velog vrha. Pridružujemo se optimističnoj atmosferi 
i prekrasnom pogledu s Velog vrha sa željom u bolje 
sutra, uz srdačne čestitke i puno zdravlja povodom 
blagdana Božića, te vam svima želimo, sretniju i 
veseliju Novu 2021. godinu!

Branko Karabaić, direktor
Mirela Zelić, recepcionar
TZO Punat

na društvenim mrežama, polučio vrlo dobar odaziv i 
zanimanje velikog broja gostiju.
Iz zajedničkog kalendara događanja zasigurno se može 
izdvojiti koncert Lane Škrgatić za međunarodni Dan 
žena, zatim koncert Radojke Šverko u pratnji V. Babina 
na Košljunu, kao i 2. Festival “Klasika na Košljunu”, 
gdje su nastupili eminentni glazbenici poput Pavla 
Mašića, na orguljama u Župnoj crkvi te sopranistice 
Marije Kuhar Šoša. 

I ove su godine tijekom turističke sezone organizirani 
ljetni treninzi Yoge i to dvaput tjedno na vanjskom 
vježbalištu što se pokazalo kao pun pogodak.

Ovogodišnja 10. sportsko-rekreativna biciklijada 
“Osvoji Crni biser” sukladno situaciji doživjela je 
organizacijske promjene u smislu održavanja biciklijade 
u dva dana, a sve poštivajući zadane epidemiološke 
mjere. Tako je u suradnji s INFINITY SPORT & Bike 
centar Krk u subotu popodne s početkom u 15 sati, 
održana obiteljska biciklijada u dužini od 19 kilometara 
s prilagođenom dužinom i težinom staze, sukladno 
korisnicima, a to su obitelji s djecom. Lijepo vrijeme 
i pravovremena najava biciklijade u nedjelju privukla 
je još veći broj sudionika sportsko- rekreativne 
biciklijade u dužini od 36 km. Da je riječ o zaista 
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Punat Sea Art

Još je jednom profesor Boris Roce poveo grupu 
studenata riječke i osječke Akademije likovnih 
umjetnosti u kreativni proces oplemenjivanja 
puntarskih javnih prostora uz more. Keramika se već 
četvrtu godinu pokazala kao idealan medij za stvaranje 
javnih umjetničkih radova za naše podneblje, ali ovaj 
put nisu se radili novi radovi.

S obzirom na kontinuirani proces stvaranja novih 
radova i njihovog postavljanja na javne površine, 
neminovno dolazi i do oštećenja uzrokovanih 
vremenskim prilikama ili vandalizmom. Skulptura 
koju su izradili sudionici 2018. godine vandalizirana 
je nedugo nakon što je postavljena u park ispred Vile 
Kostarika. Istovremeno, panel koji krasi kućicu na tzv. 
Slovenskoj plaži pretrpio je manja oštećenja i gubitke 
elemenata, ali i poteškoće u lijepljenju elemenata. 

Budući da se već radilo o dva različita rada kojima 
je trebalo održavanje, ovogodišnji su sudionici 
odlučili napraviti potrebne popravke. Krenuli su od 
vandalizirane skulpture za koju je trebalo osmisliti novo 
rješenje. Prvotna verzija bila je relativno jednostavna 
i minimalistička, s tek nekoliko elemenata morskog 
ekosustava. Novo lice skulpture nudi detaljniji, 
šareniji pogled na morsko dno, uz dodane elemente 
koji predstavljaju ježince kao važan dio živog svijeta u 
našem moru.

Nakon toga su obnovili oštećene komade panela s 
kućice na kupalištu. Kompozicija reljefnih keramičkih 
ploča postavljena je tamo krajem 2019. godine, a 
tijekom proteklog ljeta svjedočili smo da je privlačila 
pozornost gostiju koji su je često slikali. To je još 
jedan dokaz važnosti uljepšavanja javnih površina 
umjetničkim radovima. 

Budući da se ekologija i održivi način života protežu 
kroz gotovo sve kulturne i turističke aktivnosti na 
eko otoku Krku, Punat Sea Art se opredijelio za 
temu prikazivanja suživota čovjeka i okoliša. U ovoj 
specifičnoj godini, dodatno je naglašena potreba za 

održavanjem predmeta i materijala koje već imamo, 
njihove prenamjene, popravka i ponovne upotrebe. 
Kroz akciju koja je reagirala na vandalizam, postavljeni 
su temelji za bolje označavanje umjetničkih radova 
nastalih u kolonijama Punat Sea Art, kako bi stanovnici 
i posjetitelji stekli bolji dojam o vrijednosti kreativnog 
kulturnog okruženja. 

Unatoč izazovima kojima smo suočeni u 
2020. godini, šesto izdanje umjetničko-
kiparske kolonije Punat Sea Art održano 
je u svom uobičajenom terminu u rujnu. 
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Susret puntarskih godišnjaka

50- GODIŠNJACI

Alen Matuč, Damir Maračić, Damir Žic, Đanino 
Butković, Dijana Petković, Dobrila Mrakovčić (došla 
kasnije), Gary Olić, Goran Žic, Goran Karabaić, Hrvoje 
Karabaić, Irena Vulin, Yasmina Buweden, Jasminka 
Polonijo, Karin Maračić, Nenad Županec, Olivera Tokić, 
Žarko Mrakovčić i Zlatko Tomić koji bio s nama putem 
viber video poziva dobrih sat i pol :)
Dostavila: Jasminka Polonijo

Ove se godine, iz razumljivih razloga, 
nije okupilo naše brojno društvo puntara 
od 90 i više let, a nisu se sastali niti 
desetljeće mlađi, 80 godišnjaci.

Želimo im svima puno zdravlja i da se 
iduće godine nastavi tradicija okupljanja, 
i to u što većem broju!

60- GODIŠNJACI

Anton Karabaić, Nikola Orlić, Vitomir Franolić, Željan 
Dr. Žic, Željko Manzoni, Ivica Orlić, Nikica Mrakovčić, 
Ivica Žic, Anton Orlić, Anton Žic, Predrag Žic, Meri 
Stanivuk, Ivanka Žic, Milenka Bonifačić, Radojka 
Marjanović, Valeri Maravić, Radenka Parčić, Nives 
Pavlešić i Blanka Sintić

70- GODIŠNJACI

Anton Brusić, Dara Butković, Branko Orlić, Anton Žic, 
Ruža Orlić, Boris Žic, Ivanka Šulina, Anton Andričić, 
Milovan Franolić, Marica Karabegović, Pero Orlić, 
Mirko Orlić, Nikola Žic, Katica F. Mikić, Branko Orlić, 
Mirko Žic
Dostavila: Ivanka Šulina
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Na mladima  
Punat ostaje :)
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Fran Bonifačić

Frana pratimo kroz njegove mlade godine, navijamo na 
natjecanjima i veselimo se svakom uspjehu i medalji. A 
njih je bilo čak 25 samo u posljednje 4 godine!
Ovaj dvadesetgodišnjak rođen je 7. lipnja 2000. i 
pola svoga života trenira i živi za atletiku. I dalje je 
vjeran matičnom Atletskom klubu Krk čiji je član više 
od 10 godina. Sezonu 2020. završava kao hrvatski 
mlađeseniorski rekorder u desetoboju, a po tablicama 
je 18. na europskim listama najboljih rezultata.

Atletika je kraljevski sport, ali zašto baš desetoboj 
- zahtjevna disciplina koja traži svestranost u čak 10 
disciplina?

Izazov je ono što me najviše privlači k desetoboju. U 
školskoj sam dobi u svemu bio dosta dobar i prvi sam 
put nastupio u četveroboju među »limačima«, u U-14 
konkurenciji sam osvojio svoju prvu državnu medalju. 
Nastavio sam s višebojem, u mlađim juniorima je to 
bio šesteroboj, u juniorima već desetoboj. Kako je 
nemoguće imati jednog trenera za sve discipline, uz 
svog glavnog trenera, tražio sam i našao posebne 
trenere za skok motkom i skok uvis. 

Tvoj način života traži mnogo odricanja i dobru 
organizaciju vremena. Kako to uspijevaš?

Ima tu odricanja, puno vremena provodim na putu. 
Tijekom tjedna sam obično u Rijeci, treniram na 
Kantridi, a za vikend dođem doma. Napravim trening, 
dva, na stadionu. Obitelj mi je velika podrška, 
financijska i moralna, mojih rezultata ne bi bilo bez 
tate Željana i mame Mirjane. Roditelji mi uistinu puno 
znače, bez njih ne bih uspio napraviti ovo što sam 
ostvario i ono što zajednički planiramo idućih godina.

Usprkos teškoj godini u kojoj su otkazana brojna 
natjecanja, čak i Olimpijske igre, ti si oborio 
mlađeseniorski rekord u desetoboju što je drugi 
hrvatski rezultat svih vremena?

Jako sam zadovoljan s tim kako je sezona ispala s 
obzirom na to da nismo imali niti puno natjecanja 
zbog koronavirusa, a pogotovo u desetoboju, koji i 
inače nema puno nadmetanja. Ostvario sam 7.330 
bodova, prijašnji je bio 7.260 bodova. 
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Stellu prepoznajemo po sportskom gardu i bijelom 
kimonu s medaljama oko vrata, iako je ova mlada 
sportašica ujedno i uspješna maturantica, sa 
zanimljivim planovima za budućnost. 
Rođena je 24. travnja 2002., a već je 10 godina aktivna 
članica Karate kluba Krk Croatia.

Zašto baš karate i kako je sve to počelo?

Trener Samuel došao je u školu Punat i održao 
predstavljanje karatea. Mogli bismo reći da je to bila 
ljubav na prvi pogled. Roditelji me isprva nisu shvatili 
ozbiljno, mislili su da će to biti samo hir i da će me 
brzo proći. Šira obitelj je isto bila pomalo skeptična, 
to je ¨tučnjava¨, a ja sam djevojčica. Smatrali su da 
to nije baš dobar odabir sporta, ali su me podržavali 
jer su vidjeli da je to meni važno. Najčešće se ovim 

sportom djeca započinju baviti u vrtićkoj dobi, a ja sam 
dosta kasno započela, s 9 godina. Nisam u početku ni 
mislila da ću se ozbiljno baviti ovim sportom, krenulo 
je to s nekim manjim turnirima, županijskim ligama... 
Postepeno se išlo i na neke teže turnire, krenule su 
i prve medaljice. Trebalo je sigurno nekoliko godina 
ozbiljnog rada i priprema da bi se vidjeli ozbiljniji 
rezultati, pogotovo s medaljama s Prvenstva Hrvatske 
koje su zadnjih 5 godina redovite i drago mi je da se moj 
trud i rad vidi. 

Završio si Salezijansku klasičnu gimnaziju, sad si 
student, kako to ide sa sportom?

Studiram poduzetništvo na Veleučilištu u Rijeci, na 
drugoj sam godini, sve sam ispite prve godine položio u 
roku. Za sad uspješno kombiniram sport i studij.

Pretpostavka je da su ti i bliži ciljevi vezani uz 
atletiku i nove rekorde?

Idući cilj mi je obaranje seniorskog rekorda, onih 7.659 
bodova Joška Vlašića iz 1984. godine. Siguran sam da 
kroz jedan normalni napredak to mogu ostvariti za 
godinu – dvije. Veselim se i prvom velikom natjecanju 
za koje imam ostvarenu normu- Europskom U-23 
prvenstvu koje će se 2021. održati norveškom Bergenu. 
Najveći cilj su, kao i svakom sportašu, Olimpijske igre, 
prilično sam siguran da je taj cilj ostvariv. 

Iako atletiku živiš 24 sata, čime se još baviš, 
sigurno imaš neki hobi…?

Kada ne treniram, pokušavam što više slobodnog 
vremena korisno iskoristiti jer mi je itekako potreban 
psiho-fizički odmor od atletike i treniranja. Pokušavam 
biti što maštovitiji pa sam se na primjer krajem ljeta 
okušao u wind-surfu, rado istražujem šumske puteve 
ili mjesta na kojima se mogu isključiti od “svijeta”, a 
nedavno sam počeo eksperimentirati s fotografijom. 
U Puntu imam psa, francuskog buldoga, s kojim 
rado provodim vrijeme kad god mogu, ali nažalost u 
ovakvom ritmu to znači samo dan-dva kroz tjedan.

Koje uzore slijediš u sportu, imaš li neki životni uzor 
ili misao koja te vodi u životu?

Smatram da su uzori i idoli posvuda oko nas i da se od 
puno ljudi može nešto naučiti. Ta misao mi je glavna 
vodilja i motivacija za daljnji napredak kako u sportu 
tako i u poslovnom svijetu jednog dana. Vjerujem 
u sebe i u ono što radim, ali uvijek sam otvoren za 
nova znanja i nove izazove što i potvrđuje izbor moje 
discipline tj. desetoboja koji mi svakim danom i 
treningom otkriva prostor za poboljšanjem. 

Stella Polonijo
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Postoji li najdraža medalja, kao i neka koju još nisi 
osvojila?

Posebno mi je draga srebrna medalja koju sam osvojila 
2018. godine, a te iste godine osvojila sam srebro i 
na Prvenstvu Balkana. Sad samo čekam onu zlatnu, 
samo ta još nedostaje. Ulaskom u reprezentaciju od 
mene se počelo očekivati puno više. Treninzi su bili 
teži i zahtjevniji, radilo se na taktikama i strategijama 
napada i obrane. Karate je sport u kojem osim 
snage i brzine trebaš imati i određenu taktiku kojom 
¨nadmudriš¨ protivnicu. Često se dogode i ozljede pa 
sam više puta dolazila u školu plavog oka ili natučenog 
lica. Sva sreća da su profesori već navikli vidjeti me u 
takvom izdanju pa više ni ne pitaju. 

Kako vremenski i organizacijski uspijevaš posložiti 
sport i školu?

Moji roditelji su mi velika podrška od samog početka. 
To je odricanje za cijelu obitelj, ne samo mene. Od 
vožnje na treninge i s treninga često i 4-5 puta tjedno, 
odlazaka na turnire i čekanja cijeli dan, pripremanja 
hrane, ustajanja subotom ili nedjeljom u 5-6 ujutro 
kako bismo stigli na vrijeme. Uglavnom se tu radi o 2-3 
vikenda mjesečno, a bilo je i situacija kada bih subotu 
išla na jedan turnir, nedjelju na drugi. I tako godinama. 
Zadnjih nekoliko godina sam aktivnija u samoj 
reprezentaciji pa osim turnira na kojima sudjelujem 
kao članica kluba, često odlazim na turnire s 
reprezentacijom van Hrvatske. Zna se to zaredati i da 
sam većinu tjedana u studenom i prosincu odsutna pa 
onda ispašta i škola i imam puno posla kada se vratim. 
Srećom, moram reći da me profesori jako podržavaju i 
velika su pomoć u nadoknađivanju gradiva. Ova godina 
je, nažalost, bila loša po pitanju natjecanja, nadamo se 
skoroj normalizaciji kako bih nastavila dalje. U planu 
je i dalje skupljanje bodova medaljama jer su u tijeku 
kvalifikacije za Europsko prvenstvo koje bi se trebalo 
održati u Finskoj 2021. 

Ostane li vremena za hobije uz karate i školu?

Uz svakodnevne treninge i nastavu te pripreme za 
maturu, jako malo imam slobodnog vremena. Većinu 
provodim odmarajući i gledajući filmove te uz društvo, 
u boravku na otvorenom i u prirodi. Nisam neki veliki 
obožavatelj izlazaka u klubove i volim aktivno provoditi 
slobodno vrijeme, pogotovo iskušavajući neke druge 
sportove. Obožavam putovanja i dobru hranu. Posebno 
zanimanje imam prema zdravoj hrani, ali volim ponekad 
i pojesti nezdravu. Često se šalimo kod kuće da samo 
gledam što bih mogla jesti. 

Matura je svojevrsna prekretnica- kakvi su tvoji 
planovi i želje?

Planova imam stvarno puno. Prvo završiti srednju školu 
i upisati fakultet. Želja mi je raditi s djecom predškolske 
dobi. Baviti se prenošenjem svog karate znanja i 
pripremati nove generacije natjecatelja. Isto tako, 
planiram se i dalje aktivno natjecati i biti dio hrvatske 
karate reprezentacije. Tko zna, možda i ostvariti 
značajnije rezultate i uspjehe. 
Svoju budućnost vidim ovdje, na otoku. 
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KUD Punat
Za članove KUD Punat proteklo razdoblje od Andrinje do 
Andrinje zasigurno će ostati zapamćeno kao najčudnije 
u 47 godina postojanja KUD PUNAT. Nikada se nije 
dogodilo da se koncerti nisu održavali, a još manje probe. 
Poznato je da svake godine članovi KUD-a putuju na neki 
od međunarodnih festivala folklora, no ove godine ostali 
smo doma iz sasvim opravdanih razloga, a to je epidemija 
COVID-19 virusa u cijelom svijetu. 

Međunarodni festivali folklora u Kostariki, u rujnu za 
odrasle i u Finskoj krajem listopada za djecu, gdje su 
KUD-ovci trebali nastupiti, otkazani su i najavljeni za 
2021. godinu. 

Slijedom uputa stožera, te iz predostrožnosti, otkazali 
smo Festival krčkog folklora koji se ove godine trebao 
održati u Puntu, a isto tako i probe u proljetnom dijelu 
godine. 

Tijekom turističke sezone koncerti plesnog karaktera 
nisu bili dozvoljeni pa tako ove sezone nije održan niti 
jedan koncert. 

Slijed događanja i situacija s epidemijom navela nas 
je da u jesenskom dijelu godine, odnosno početkom 

školske godine, ipak krenemo s održavanjem plesnih 
proba, pod vodstvom Stanka Mihajlovića i Gordana 
Franolića, u školskoj dvorani dok se probe mladih 
članova tamburaškog sastava, pod vodstvom Maje 
Lenić, održavaju srijedom i subotom u prostoru KUD-a, 
a pridržavajući se epidemioloških mjera. Ovakva odluka 
pokazala se opravdanom i može se reći da je uprava KUD 
PUNAT donijela dobru odluku na zadovoljstvo sviju, a 
ponajviše naših mladih članova. 

Ove jeseni ostvaren je i duže vremena planirani tonski 
zapis 12 plesnih koreografija, koji će se koristiti na 
probama, a u predstojećim mjesecima slijedi prezentacija 
audio zapisa u vidu promocije CD-a tamburaškog sastava 
KUD-a Punat pod vodstvom Frana Karabaića.

Iako je korona usporila izlazak, nastavlja se s izradom 
knjige s opisom plesnih koraka i opisom kinetogramima 
(plesno crtovlje) svih plesova otoka Krka, potkrepljeni 
video materijalima, u suradnji s Institutom za etnologiju i 
folkloristiku u Zagrebu.

U 2021. godini nadamo se domaćinstvu 66. Festivala 
krčkog folklora početkom lipnja, te sudjelovanju na 
CIOFF međunarodnim festivalima folklora u dalekoj 
Kostariki i dječjem festivalu folklora HOLLO&MARTA u 
gradu Hollola u Finskoj, a sve u nadi da će se epidemija 
povući početkom ljeta uz pronalazak cjepiva.

Klapa “Rašketa”, usprkos otežavajućim okolnostima, 
ove je godine održala 10-tak koncerata, a sezona 
je zaključena domaćinstvom i nastupom na 18. 
“Večeri klapske pjesme” na novo uređenom i bogato 
osvjetljenom Trgu zahvalnosti. Klapa svoje probe 
redovno održava ponedjeljkom u 19 sati, a za narednu 
godinu članovi “Raškete” najavljuju jednu autorsku 
skladbu i nekoliko obrada domaćih, ali i stranih hitova 
poznatih izvođača.

U ime svih članova KUD PUNAT želimo Čestit Božić I 
Sretnu Novu Godinu 2021.!

I 
Branko Karabaić, predsjednik KUD Punat

Udruge Općine
Punat
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Udruga Kumpanija “Štorije”
Andrinja 2020. Još jedna godina iza nas. Neka čudna 
godina, neobična za sve, pa i za Štorije. Plan i program 
rada donijet je još krajem prošle godine, krenulo se 
sve lijepo po redu, čitalačke probe, izrada kostima i 
kulisa za novu predstavu “Deveta zapovid”. Počeli smo 
i probe na pozornici, odredili datum premijere i onda… 
Covid -19. Sve je stalo. I još stoji. Čeka…čeka neka malo 
ljepša i bolja vremena.

 Ali, našlo se nešto novo. Sudjelovali smo u projektu 
četiri otočne turističke zajednice “A Place to call 
home” u okviru kojeg su članovi Štorija izvodili cijelo 
ljeto, svake srijede, kratke štorije. Prva je bila Štorija o 
hartami, a druga Štorija na krušiji. I tako su Frane i Ive, 
Žorić, Kogić, Barić i Mauro igrali naharte, motali, hitali 
kargi i karali se i u Puntu, Krku, Omišlju i Malinskoj.

Mare, Kate i Luce su prale robu, inkocevale se i šalile 
na krušiji u Puntu, Njivicama, Krku i Baški. Bilo je to 
još jedno novo iskustvo. Svake srijede navečer sjesti u 
kombi i na put do drugog mjesta. Iako isti tekst, svaki 
put je bilo drugačije, nešto se nadodavalo, svaki put 
sve više smijeha. Kad smo krenuli, činilo se ajme, cijela 
sezona, ali prošlo je tako brzo i bilo baš lijepo.

Osim “Devete zapovidi”, u pripremi su još tri nova 
projekta: komedija “Bodulski parangal”, “Pepeljuga po 
domaću” za djecu i “Vlak u snijegu”, jedan vrlo opsežan 
projekat u kojem će sudjelovati i veliki i mali. Čim to 
okolnosti budu dozvolile, krećemo… nadamo se jako, 
jako brzo…

I 
Alica Karabaić

Udruga “Puntarske užance”
Jedna posebna godina je za nama. Mnogo smo toga 
ipak uspjeli izrealizirati i provesti na radost nas i naših 
mještana. 

Udruga Puntarske užance organizirala je  radionicu 
božićnih ukrasa povodom dana naše Općine i Župe, 
u Narodnom domu, izrađivali smo kuglice, čestitke, 
lampione i uveli naše mještane u predblagdansko 
ozračje. Djeca su mogla svoje radove  uzeti kućama ili ih 
ostaviti za sajam Žvelte rožice. Mikulju smo organizirali 
u suradnji s udrugom Kumpanija Štorije, pa smo našim 
najmlađim mještanima poklonili predstavu “Črljena 
beritica”, nakon koje smo se družili sa sv. Nikolom - 
Mikulom koji je dječici poklonio male darove. 

Sredina prosinca rezervirana je bila za Dječji zimski grad, 
koji tradicionalno otvaramo festivalom Dica va Puntu 
kantaju. Na ovogodišnjem trinaestom festivalu nastupilo 
je dvadesetak raspjevanih natjecatelja podijeljenih 
u mlađu i stariju kategoriju. U nizu iznimno dobrih 
pjevačkih interpretacija srca okupljenih gledatelja, ali 
i festivalskog žirija u mlađoj konkurenciji ukrala je Etel 
Barši. Drugoplasirana je bila Marija Depikolozvane, a 
treći lanjski pobjednik Patrik Polonijo. Među starijim 
sudionicima prvo mjesto žiri je dodijelio Tei Kamenar. 
Osim žiriju dopala se i publici i postala dvostruka 
pobjednica. Drugo mjesto pripalo je Paoli Šamanić, a 
treće Ani Rušin. S natjecateljima su vježbali i pripremali 
ih bend Sixth sense i učiteljica Ana Jagić-Aljić. 

Od svih ostalih dana Dječjeg zimskog grada 
najposjećeniji je dan kada smo se družili s djedicom. 
No prije druženja i podjele poklona glumačka družina 
TMT (tate, mame, tete), koju vodi Željka Šimunić, 
izvela je predstavu Ivica i Marica. Dječji zimski grad 
tradicionalno je imao humanitarni karakter te su se 
prikupljala sredstva za našeg mještanina. Pred sam 
Božić, na Badnjak, potezali smo komoštra i sudjelovali u 
programu Badnjak va Puntu. Osim potezanja komoštar, 
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pripremili smo i sajam Žvelte rožice, sajam naših 
kreativaca, pisali smo i kredama, Piši, riši, djedici piši na 
Trgu zahvalnosti. S ovom manifestacijom završili smo 
2019. godinu, a mesopustom započeli 2020. godinu. 

Ove godine imali smo dvije mesopusne subote na 
kojima su nas zabavljali grupa Vigor i Mauro Staraj & La 
banda. Organizirali smo u suradnji s TZ-om i udrugom 
Fenix predškolski, mali maskirani, veli maskirani na 
kojem su nas zabavljale Cure Iz Centra, ponovili smo i 
Mesopusni četvrtak bez struje koji je ponovno bio jako 
dobro posjećen, Kordiju i mesopusni utorak, a srijedu 
smo tražili Frana s kabanima. Sve zabave uz goste 
pratio je i naš lokalni bend Goodstuff trio. 

I ove godine bili smo u Rijeci na karnevalu s maskom 
gajete i 220 sudionika. Prije novonastale situacije 
otvorili smo izložbu povodom dana žena u galeriji 
Toš, kreativne radionice Takajica koju vodi Božica Žic. 
Tehnika je bila pergamano, a tema Žena. 

Godinu smo prošli veselo i radno na našu radost, a 
nadamo se i na radost svih našim mještana i šire. Bilo 
nam je lijepo, mnogo druženja, a radujemo se i nadamo 
skorom vraćanju u normalu i nastavku programa i 
projekata. Zahvaljujemo se svima koji su na bilo koji način 
pomogli u realizaciji našeg programa, od srca vam hvala.

I 
Iva Mrakovčić, predsjednica udruge

Udruga umirovljenika Općine Punat
26.01.2020. je u Narodnom domu održana godišnja 
skupština udruge. Skupštinu su osim umirovljenika, 
svojim prisustvom uveličali gosti i uveselili muzičari. Uz 
redovna godišnja izvješća, dosadašnji članovi izbornog 
odbora i nadzornog odbora razriješeni su dužnosti i 
izabrani su novi članovi. 

Tijekom veljače predstavnici Udruge umirovljenika 
Općine Punat gostovali su na godišnjim skupštinama 
Udruga umirovljenika Poljica-Šotovento te Malinska-
Dubašnica.

Povodom Dana žena, u nedjelju 08.03.2020., u Sky baru 
je za članice udruge organizirano druženje uz kavu i 
kolače.   

Zbog pandemije su od polovice ožujka, a prema 
preporukama i odredbama Stožera CZ, obustavljene 
sve aktivnosti udruge umirovljenika. Obustavljena 
su dežurstva, nabava piletine, jednodnevni izlet u 
Vinodolsko- crikvenički kraj predviđen za 26.03., 
odlazak u kazalište na mjuzikl Evita predviđen za 
08.04., kontrola sluha i slušnih aparata, posjet starijim 
i nemoćnim članovima povodom uskrsnih blagdana, 
kao i okupljanje Puntara od 90 i više let.

Tijekom svibnja Marina Punat grupa u Kanajtu je 
organizirala početničke tečaje informatike za naše 
članove. Održana su dva tečaja u trajanju po tjedan 
dana na kojima je sudjelovalo ukupno 10 članova 
udruge, u grupama po 5 članova.

30.06. je manji broj umirovljenika bio na jednodnevnom 
izletu brodom Tajana u Opatiji, u organizaciji Udruge 
umirovljenika Grada Krka. 

08.10.2020. predstavnici udruge posjetili su g. 
Aleksandra Sokolovića povodom njegovog 90. 
rođendana. 

Ako zdravstvena situacija bude povoljna, organizirat će 
se za umirovljenike vježbanje 60+.

I 
Milenka Bonifačić

Jaht klub “Punat˝
Danas u Jaht klubu Punat aktivno trenira i jedri 14 
mladih jedriličara tijekom cijele godine u klasama 
Optimist i Laser 4.7.

Dolaskom mladih trenera stvoreni su preduvjeti da 
se s treninzima može nastaviti tijekom cijele godine. 
Kupnjom novih jedrilica, gumenjaka, vozila, prikolice, 
stvoreni su i uvjeti za odlazak na regate.

Ove godine, kupnjom novog kontejnera, poboljšani 
su uvjeti za rad u klubu. Odlaskom na regate koje se 
održavaju, na našem otoku Krku, PGŽ i na Državna 
prvenstva za klasu optimist i laser 4.7, naši mladi 
jedriličari postižu zapažene rezultate. JK Punat jedan je 
i od nosioca jedriličarskog kampa Jedriličarskog saveza 
Primorsko goranske Županije.

Pored redovnih treninga i sudjelovanja na regatama, JK 
Punat svake godine sredinom mjeseca lipnja organizira 
Ljetnu školu jedrenja za najmlađe, uzrast od 6 godina, za 
klasu “ optimist”. Ove godine školu jedrenja je uspješno 
završilo 32 mlada jedriličara iz Punta, više mjesta 
na otoku Krku i gradova u Hrvatskoj. Tečaj je vodila 
trenerica Dominik Kopanica uz asistenciju Luke Brauta.
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Ove godine trenutna situacija s Covidom-19 znatnije 
nam je pomrsila planove i znatno utjecala na pripreme 
za naredna natjecanja. Nažalost, naše značajnije 
regate koje su se trebale održati: Alpe sailing week 
2020., Croatia Cup i Kup Košljun nisu se održale. 
Usprkos trenutnoj situaciji naši najmlađi natjecatelji i 
rekreativci nastavili su naporno trenirati i pripremati se 
za natjecanja koja predstoje.

Regate na kojima smo sudjelovali u protekloj i ovoj godini:

18.-20.10.2019. Lovran REGATA MARUNADA 2019., za 
klase Optimist i Laser 4.7

15.-17.11.2019. ACI Cup Ičići, za klasu Optimist

1.-3.11.2019. 21. Kup Lošinja  JK Jugo - Mali Lošinj

22.-24.11.2019. Otvoreno prvenstvu Hrvatske za klasu 
Optimist do 12 godina

29.11.-01.12.2019. Cup Opatije klasa Laser 4.7

6.-8.12.2019. Regata Sveti Nikola 2019 Pula, klasa 
Optimist i Laser 4.7

24.-26.01.2020. Kamp mladih jedriličara u Puntu u 
organizaciji Jedriličarskog saveza PGŽ na kojem su 
sudjelovali članice i članovi JK Jugo Lošinj, 3. maj 
Rijeka, JK Plav Krk, JK Vihor Baška, JK Val Crikvenica, JK 
Opatija, JK Galeb Kostrena, JK Istra Lovran i JK Punat. 
Kamp je trajao tri dana, jedrilo se i treniralo u četiri 
klase: optimisti, laser 4.7, laser radial, laser standard. 

14.-16.02.2020. 46. Carnival Cup Opatija 2020, klase 
Optimist i Laser 4.7

6.-8.03.2019. Crikvenica, kvalifikacijska regata 
sjeverne flote

13.-14.06.2020. 3. MAJ RIJEKA, klase Optimist i Laser 
4.7

23.-28.06.2020. – Ljetni kamp JK Plav, Krčka regata 
2020.

25.-26.07.2020. YC “Burin” Novljanska regata, klasa 
Optimist i Laser 4.7

29.07.-01.08.2020. PRVENSTVO HRVATSKE ZA KLASU 
OPTIMIST u Kaštel GomilicI 
14-16.08.2020. OTVORENO PRVENSTVO HRVATSKE 
Split - ZA Laser 4.7 i Standard

22.-23.08. 2020. DANI GRADA CRIKVENICE, klase 
Optimist i Laser 4.7

19.-20.09.2020. 28. VELIKA NAGRADA GRADA 
ZAGREBA, klase Optimist i Laser 4.7

3.- 4.10.2020. KOSTRENSKA REGATA 2020., klase 
Optimist i Laser 4.7

Koristimo ovu priliku da istaknemo imena naših 
uspješnih jedriličara:

u klasi OPTIMIST: Dominik Tokić, Niko Braut, Marin 
Brusić, Martin Mesić, Ivan Vukušić, Lola Milovčić, Rita 
Lukarić i u klasi LASER 4.7: Leon Braut, Fran Čeika 

I 
Dominik Kopanica



46

Udruga pčelara” Kadulja”
Udruga pčelara “Kadulja” u svojem dugogodišnjem 
programu “Edukacije članova, građana, mladeži 
i potrošača” organizira niz posjeta edukativnim 
pčelarskim sajmovima. Prema planu i programu za 
2020. godinu namjeravali smo organizirati posjete 
sajmovima prema događanjima – sajam u Gudovcu, 
Pazinu i Celju. Krenuli smo u realizaciju programa 
i posjetili smo sajam pčelarstva u Gudovcu i sajam 
pčelarstva u Pazinu, a zbog novonastale situacije 
pandemije COVID 19 koja nas je zadesila nismo mogli 
otići na sajam pčelarstva u Celje.

Osim posjeta sajmovima Udruga je i suorganizator 
raznih manifestacija, tako da smo u suradnji s Udrugom 
proizvođača meda od kadulje uspješno u 2019. godini 
organizirali podjelu priznanja koje se dogodilo 1.12.2019. 
godine u Njivicama, u društvenom domu Kijac. 
Nažalost zbog COVID 19 sve planirane manifestacije, 
u kojima smo prijašnjih godina zdušno sudjelovali, ove 
2020. godine morali smo odgoditi.

Osim što nas je zadesila pandemija COVID 19, zbog 
epidemioloških uvjeta bio je otežan rad naših članova s 
pčelama.

Ova 2020. godina pamtit će se i po nevjerojatno 
malim prinosima meda od kadulje, a sve uzrokovano 
klimatskim promjenama koje su počele sve više uzimati 
maha.

 Da se ne zaboravi, sve naše programe ne bi mogli 
provesti bez nesebične pomoći naših lokalnih 
samouprava (Grad Krk, Općina Punat, Općina Malinska, 
Općina Omišalj).

I 
Nedjeljko Mrakovčić, predsjednik udruge

ŠRD Arbun 
Ova je godina drugačija. Nema normalnih aktivnosti 
i sve se je odvijalo pod uvjetima pandemije virusa 
Covid 19. Svi vi koji čitate ove retke, a čitali ste ih i 
ranijih godina, znate da smo uvijek puni aktivnosti. 
Cjelogodišnja aktivnost sastojala se od takmičenja 
u sklopu HSSRM, klupskih i prigodnih takmičenja, 
ali sve se drugačije posložilo iz raznoraznih razloga, 
prvenstveno zbog pandemije.

Predstavljanje udruge ŠRD ARBUN obično započinjem 
proslavom blagdana Sv. Andrije, u sklopu koje je ŠRD 
Arbun organizirao kup takmičenje u udičarenju za 
juniore. Ove godine kup Sv. Andrije nije održan jer su 
se na Punćalama odvijali građevinski radovi izgradnje 
novog mula, ali i zbog vrlo hladnog i vjetrovitog 
vremena. 

Tradicionalno i 2019. godine ŠRD Arbun je bio nosioc 
organiziranog obilježavanja dana Sv. Nikole. U sklopu 
zajedničke proslave, vjenčić u more na sjećanje 
svim preminulim pomorcima, ribarima i poginulim u 
domovinskom ratu položili su najmlađi jedriličari JK 
Punat. 

Za uspješno djelovanje u novoj godini pobrinuo se 
izvršni odbor, nadzorni odbor, tajnica i predsjednik. 
Predsjednik društva je sazivao sjednice izvršnog odbora 
kad god se za to ukazala potreba kao i uvijek prije 
određenih događanja kako bi se zajednički donijela 
odluka. Društvo je pozitivno poslovalo i uredno 
ispunilo sve zakonske obveze za poslovnu godinu 2019. 
Uredno smo izvršili i sve obveze prema našoj Općini 
te smo stekli uvjete za financiranje po predloženim 
programima za 2020. godinu. Ove godine značajno 
smo povećali broj članova tako da nas je ove godine 
140. Sa školom ribolova, opet zbog korone, nismo ni 
započinjali.

Klupsko natjecanje smo održali 05.07., umjesto 
tijekom travnja, za sve kategorije i to nakon liječničkog 
pregleda koji su ove godine obavili sportaši u medicini 
rada u Rijeci.

Međuopćinsko natjecanje nije održano, a isto tako i 
županijsko natjecanje za kategoriju U-16, kojem smo 
obično zadnjih nekoliko godina bili domaćini. 

Naši ribolovci ove godine nisu sudjelovali na prigodnim 
kup natjecanjima, iako su neki održani pod posebnim 
uvjetima.

Takmičenja koja organizira HSSRM ove godine također 
su bila reducirana. Nije bilo takmičenja u ribolovu 
iz brodice već samo ribolov s obale i to županijsko, 
međužupanijsko te državno takmičenje. Sudjelovali su 
naši Marija Gržančić i Denis Županec. 

Denis Županec na MŽ seniori obala u Stobreč-u 
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20.09.2020. osvojio je treće mjesto. Naš Denis je 
također sudjelovao na Državnom prvenstvu u Blatu 
na Korčuli 4.10.2020. u lovu štapom s obale i plasirao 
se u sredini tablice natjecanja. Na pojedinačnom MŽ 
natjecanju seniorki u Vrsima 20.09.2020.sudjelovala je 
Marija Gržančić.

Unatoč ograničavajućim uvjetima, ipak smo uspjeli 
organizirati Ribarski dan, naše najmasovnije 
takmičenje. Kako bismo se prilagodili i ispunili uvjete, 
natjecanje je bilo bez prisustva publike pa je povratak 
ribara bio na sv. Mikul umjesto na Punćale, a polazak 
na ribarenje bio je pojedinačni umjesto zajednički, 
tako da se što manje ljudi skupi na ispraćaju ribara. 
Na ovogodišnjem Ribarskom danu 2.08. 2020. 
sudjelovalo je 17 ekipa sportsko-rekreativnog ribolova. 
Sudjelovalo je pedeset ribolovaca i ulovilo se je 100 
kg ribe odnosno 6309 bodova. Treće plasirani sa 14,5 
kg ribe bila je ekipa “REMO FONDO” s osvojenih 905 
bodova kapetana ekipe Mateo Žic; drugoplasirana 
je bila ekipa “MRKAČI” s ulovljenih 19,7 kg odnosno 
1105 bodova kapetana Maria Žica, a najuspješnija je 
bila ekipa “ĆIRUL” kapetana Toni Šuline s ulovljenih 
30,3 kg ribe odnosno 2010,3 bodova. Ekipa “ĆIRUL” 
ulovila je i najvredniju ribu - zubatca teškog 5,1 kg 
vrijednog 765 bodova. Nakon vaganja i podjela pehara 
i nagrada ekipe su se družile i zabavljale od kasnih 
poslijepodnevnih sati.

Do Andrinje još nam ostaje “ARBUNADA”, ribolov 
arbuna koji će na kraju završiti u tavi uz ugodno 
cjelodnevno druženje, nadajmo se po lijepom jesenjem 
vremenu, kao i kup za juniore - Kup Andrinja 2020. 

I 
Zdravko Žic, predsjednik

Boćarski klub “Punat”
Unatoč globalnoj pandemiji uzrokovanoj Covid-19 
virusom Boćarski klub “Punat” odradio je većinu svojih 
planiranih aktivnosti.

U proteklih godinu dana članovi BK “Punat” aktivno 
su sudjelovali u radu Boćarskog saveza Primorsko 
– goranske županije. U lipnju je završena sezona 
2019./20. Međuopćinske lige – Istok gdje je BK “Punat” 
zauzeo je 5. mjesto. Nova sezona 2020./21. započela je 
u rujnu, te nakon 4 odigrana kola BK “Punat” zauzima 
3. mjesto.

Organiziran je turnir povodom dana Općine – “Andrinja 
2019.” kao i 6. memorijalni turnir “Zvonko Nekić” na 
kojem je sudjelovalo 6 ekipa. Prvo mjesto osvojio je 
BK “Jabuka” iz Drage Bašćanske, a druga dva mjesta 
osvojila su prva i druga ekipa BK “Punat”. Zahvaljujemo 
se obiteljima Dalibora Nekića i Vlaste Guštin na pomoći 
u organizaciji turnira. 

Osim toga članovi kluba sudjelovali su i na turnirima 
održanim u Omišlju, Selcu i Dramlju. Na turniru u 
Selcu između 20 ekipa osvojeno je 6 mjesto, a najbolji 
izbijač bio je naš član Jovo Stegnjaić za što je nagrađen 
prigodnim peharom. 

BK “Punat” još se jednom zahvaljuje svim sponzorima, 
pojedincima i organizacijama koji pomažu njihov rad.

I
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Udruga maslinara “ Naška” 
Udruga maslinara Punat “Naška” u prijašnjem 
programu “Revitalizacija maslinarstva u Puntu, 
pokrenula je niz aktivnosti na unapređenju i 
oživljavanju maslinarstva u Puntu.

Uvidjevši sve veći interes građana, a i sve veći broj 
članova, Udruga maslinara Punat “Naška” pokrenula 
je program “Edukacije članova, građana i potrošača”. 
Tim programom Edukacije želimo ukazati na razvoj i 
unapređenje maslinarstva, promicanjem kvalitetne 
proizvodnje, redovite potrošnje i kulture prodaje 
maslinarskih proizvoda – maslinovog ulja. Program 
uključuje razne aktivnosti kao što su predavanja, 
radionice i posjete specijaliziranim sajmovima 
maslinarstva u nas. 

Dana 17.11.2019. godine organizirali smo studijsko 
edukativni posjet 14. Danima mladog maslinovog ulja u 
Vodnjanu.

U 2020. godini prema planu i programu rada planirali 
smo posjet studijsko edukativnim sajmovima 
maslinarstva u Zagrebu i Vodnjanu. Planirali smo 
stručnu radionicu – pokaznu rezidbu maslina u suradnji 
s M, obrt za usluge u poljoprivredi vlasnika mag.ing.
agr. gospodina Davida Mrakovčića i mag.ing.agr. 
gospodina Saše Grgantova.

Planirali smo imati i predavanje gospodina Tomislava 
Filipovića “Optimalna tehnološka zrelost maslina u 
području uzgoja Istre, H. Primorja i Dalmacije”.

Krenuli smo u realizaciju programa za 2020. godinu 
i organizirali 23.2.2020. godine studijsko edukativni 
posjet 5. festivalu maslina u Zagrebu. 

Zbog novo nastale situacije COVID 19, a i zbog 
epidemioloških uvjeta, morali smo odgoditi stručnu 
radionicu i predavanje.

Ovim putem zahvaljujemo se našoj lokalnoj 
samoupravi, Općini Punat, koja nas podupire u 
realizaciji našeg programa “Revitalizacija maslinarstva 
u Puntu”.

I 
Nedjeljko Mrakovčić, predsjednik udruge

Udruga Moj Otok
Projekt “Moja Hrvatska bez azbesta!” i dalje se razvija! 
U 8 godina održano je 169 akcija diljem Hrvatske gdje 
smo predstavljali Punat kao primjer dobre prakse. Osim 
pisane podrške svih županija ove godine financijski su 
nas podržale tri županije: Dubrovačko-neretvanska, 
Primorsko-goranska i Splitsko-dalmatinska. Unatoč 
Coroni, u prvih 10 mjeseci održali smo 19 akcija. Općina 
Punat i ove godine sufinancirala je zamjenu i zbrinjavanje 
pet azbestnih krovova. 

Udružimo se i nastavimo s akcijama/kampanjama 
uklanjanja azbesta iz životne okoline kako bi Punat i otok 
Krk svima bio još ljepše i zdravije mjesto za život, ali i 
poželjnija turistička destinacija.

Dana 20. lipnja 2020. godine održali smo četvrtu “E 
biciklijadu Punat-Baška-Punat”. Ove godine bila nam 
je namjera promovirati otočni bike sharing sustav. 
Sudjelovalo je 34 biciklista velikog raspona u godinama, 
od 11 godišnjaka do 71 godišnjaka. Kao i uvijek do sada, 
sudionicima je sve bilo besplatno, a to smo postigli uz 
pomoć pokrovitelja PGŽ-a, Općine Punat i Marine Punat.
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Poslužilo nas je predivno vrijeme, motivirana ekipa, bilo 
je nekoliko obitelji, a hiperaktivni vodič Stjepan sve je to 
uspio držati na okupu i u dobrom raspoloženju. Veliki broj 
sudionika prati nas od prve biciklijade, a nekoliko stranaca 
od lani došlo je ove godine samo radi biciklijade.

Okupili smo se na novouređenoj obali i nakon prijava 
sudionici su isprobali bicikle, neki čak i sumnjičavo, malo 
su se zagrijali i kolonica pod pratnjom DVD-a i Ponikava 
krenula je put Baške. U Baški ispred hotela Forza imali smo 
okrepu, napunili bicikle i krenuli laganini uzbrdo nazad 
prema Puntu. Na ručku u restoranu Marina malo smo 
razmijenili dojmove i svi su se složili da su bicikle opravdale 
očekivanja i da će ovo iskustvo sigurno ponoviti.

Pod pokroviteljstvom Općine Punat 18. srpnja 2020. godine 
održali smo Kreativnu radionicu “Stakleni svijećnjaci” na 
kojoj smo naučili kako oslikati staklene svijećnjake bojama 
i konturama za staklo. 

Sudjelovanje na radionici je bilo besplatno jer je 
sufinancirala Općina Punat.

I

Udruga “Društvo mladih Fenix”
Udruga Fenix je i ove godine, unatoč situaciji s 
COVID-19 virusom, aktivno sudjelovala u društvenom 
životu našeg mjesta, većinu predviđenih projekata smo 
morali otkazati, ali veliki broj ih je i ostvaren. 

I ove godine smo sudjelovali u organizaciji mesopusnih 
zabava u Narodnom domu, organizirali smo i turnire 
u pikadu, pub kvizove, turnire u igricama, a u ljetnim 
mjesecima nekoliko Boat Party-a umjesto predviđenog 
BeatPoint festivala budući da smo ga morali otkazati 
zbog situacije s virusom.

Sudjelovali smo i u projektu “72 sata bez kompromisa”, 
međunarodnom volonterskom projektu koji animira 
mlade i promiče solidarnost, zajedništvo, kreativnost i 
volonterstvo, a provodi se u 10 europskih zemalja.

Imamo još puno ideja i planova i nadamo se da će se 
iduće godine situacija normalizirati kako bismo ih mogli 
sve ispuniti.

Za više informacija, pratite nas na našoj Facebook, 
Instagram i web stranici gdje ćete biti obaviješteni o 
svim novim projektima.

I 
Benjamin Mrakovčić, predsjednik udruge

Udruga antifašističkih boraca i antifašista 
otoka Krka
UABA otoka Krka- podružnica Punat i Stara Baška, završila 
je prošlu godinu s posjetom starijim članovima i prigodnim 
druženjem.

Prva aktivnost u ovoj godini bila je sudjelovanje članova na 
obilježavanju Međunarodnog dana sjećanja na holokaust i 
sprječavanja zločina protiv čovječnosti održanog u velikoj 
vijećnici Grada Krka 27. 01.2020. u organizaciji UABA otoka 
Krka uz potporu Srednje škole Hrvatski kralj Zvonimir Krk 
te osnovnih škola Fran Krsto Frankopan Krk, Malinska- 
Dubašnica i Omišalj.

Povodom Noći muzeja i ove smo godine otvorili Muzej 
NOB-a za posjetitelje 31.01. i 01.02.2020. godine. Uz stalni 
postav izložili smo slike i knjige vezane uz izgradnju Krčkog 
mosta.

Naše članice i članovi posjetili su dokumentarnu 
fotografsku izložbu u povodu 40. godišnjice Krčkog 
mosta u Galeriji Decumanus u Krku. Izložba u zajedničkoj 
organizaciji Centra za kulturu Grada Krka i UABA otoka 
Krka, trajala je od 21.02. do 05.03. 2020. godine.

Za 08.03. Međunarodni dan žena posjetili smo sve bolesne 
i nemoćne članice, poklonivši im cvijet i prigodnu čestitku, 
a Forum žena UABA otoka Krka organizirao je izlet za 
članice u Novi Vinodolski.
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Središnje obilježavanje 17. travnja - Dana oslobođenja 
otoka Krka trebalo se održati u Puntu, ali je zbog 
pandemije virusa COVID-19 planirani program otkazan. 

Poštujući mjere zabrane okupljanja, na Trgu zahvalnosti u 
Puntu kod spomenika NOR-a i Domovinskog rata cvijeće 
je položila delegacija u sastavu: načelnik Općine Punat, 
predsjednik UABA otoka Krka i predsjednik podružnice 
UABA Punat s članovima Izvršnog odbora.

Iako je zbog pandemije otkazana većina planiranih 
aktivnosti i komemoracije su vršene na delegatskom 
principu, predstavnici svih podružnica UABA otoka Krka 
uspjeli su obilježiti 40. godišnju otvaranja Krčkog mosta 
pješačenjem preko mosta 19.07.2020. godine. 

Nadamo se da će do iduće Andrinje pandemija proći, a do 
tad budimo odgovorni i čuvajmo zdravlje!

I 
UABA Otoka Krka – podružnica Punat i Stara Baška

Mažoretkinje Otoka Krka
Iako jedna od najmlađih udruga na području našeg 
Zlatnog otoka, Mažoretkinje otoka Krka definitivno 
spadaju i u jednu od najaktivnijih udruga. Bez obzira 
što im je situacija s Korona virusom pomrsila planove, 
djevojke se svejedno mogu pohvaliti s brojnim 
aktivnostima u proteklih godinu dana. 

Ono što djevojke posebno ističu je činjenica da su 
usprkos zabrani treniranja, koja ih je zadesila proljetos, 
djevojke uspjele putem online treninga, a kasnije 
kada je epidemiološka situacija dopustila i pojačanim 
treninzima uživo, nadoknaditi sve propušteno i odraditi 
Mažoret turnir na kojem su bile više nego uspješne. 
Natjecale su se s dječjim sastavom, kadetkinjama i 
juniorkama u kategorijama formacija i solo, a puntarke 
koje su se okitile medaljama su:

Dječji sastav solo 

•  Ema Butković, Gala Šimunić, Matea Zeko / zlatna 
medalja

•  Jelena Žic, Ellanie Bertetić, Mia Zeko, Iva Batinić / 
srebrna medalja

Kadetkinje solo 

•  Ana Karabaić, Jana Valenčić, Tisa Mrakovčić, Nola 
Pajić, Kiara Zeko / zlatna medalja

•  Nina Martić, Katarina Žic / srebrna medalja

Juniorke solo

•  Laura Polonijo / zlatna medalja

•  Ella Vuković, Idora Galjanić, Nika Nosić, Mia Antolić, 
Paula Žic / srebrna medalja
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Kadetkinje formacija

•  Ana Karabaić, Jana Valenčić, Nina Martić, Nola Pajić, 
Tisa Mrakovčić, Kiara Zeko / srebrna medalja

Juniorke formacija

•  Idora Galjanić, Laura Polonijo, Nika Nosić, Ella 
Vuković, Paula Žic, Mia Antolić / srebrna medalja

Osim natjecanja djevojke su odradile i više nastupa 
po otoku i okolici, a za vrijeme karnevala odzujale su 
i do Rijeke na Međunarodni riječki karneval gdje su se 
predstavile s maskom Bodulske pčelice. 

Za razliku od 2019. godine, kada su djevojke u sklopu 
svojih međunarodnih turneja gostovale u 15 gradova 
diljem Europe, ove godine su sve turneje morale 
otkazati zbog epidemiološke situacije. Kao mala 
kompenzacija za propuštena putovanja, djevojkama 
je organiziran cjelodnevni izlet brodom na Plavnik, a 
za one najmlađe izlet podmornicom. Bilo je tu pregršt 
zabave, kupanja i odličnog roštilja. Ovdje se moramo 
zahvaliti firmi More – Punat i Ribarskom obrtu Popaj 
– Yellow Submarine koji su djevojkama omogućili ove 
sjajne izlete.

Naredni period je pun neizvjesnosti, ali djevojke će dati 
sve od sebe da opet izvuku maksimum iz svega toga.

I 
Elizabeta Mikelj, predsjednica 

Atletski klub Krk
2020. godina započela je nizom dvoranskih natjecanja 
na kojima smo redovno nastupali. Mlađi članovi u 
sklopu Dječje kvarnerske lige i Kvarnerske lige, a 

naš istaknuti puntar Fran Bonifačić na državnim 
prvenstvima.

Rad u 2020. godini bio je obilježen iznimnom 
epidemiološkom situacijom. Treninzi i takmičenja za 
sve naše uzraste održavali su se redovito do zatvaranja 
sportskih borilišta u drugoj polovici ožujka.

Za “vrtićarce”, kojima inače treninzi traju do kraja 
svibnja, to je značio kraj prvog dijela sezone. Tek sada, 
u listopadu, postepeno se uključuju grupe u rad uz sva 
ograničenja i preporuke koje su na snazi.

Stariji članovi su nakon “deblokade” u svibnju nastavili 
s treninzima sve do početka srpnja i ljetne pauze. 

Nažalost, većina natjecanja je bila ili otkazana ili 
odgođena pa u tom razdoblju članovi kadetskih i 
juniorskih uzrasta nisu nastupali.

Naš mlađi senior, Fran Bonifačić, naporno se priprema 
čitavo vrijeme, no mnoga natjecanja u desetoboju - 
većinom u inozemstvu - za koja je bio planiran nastup, 
su otkazana ili su ograničena samo za natjecatelje iz 
domicilne države.

Fran je 25. i 26. srpnja, u austrijskom Leibnitzu, 
nastupio na jedinom ovogodišnjem desetoboju (Offene 
ST-MS Mehrkampf U12-AK Leibnitz 2020). U svom 
prvom desetoboju kao mlađi senior (U23) Fran se 
potvrdio kao izuzetno kvalitetan i svestran atletičar. 
Prvoga dana natjecanja ostvario je osobni rekord u 
svih 5 disciplina: 100m - 11,53 sec. / dalj - 7,03m / kugla 
14,27m / vis - 194cm / 400m - 52,62 sec. Drugoga dana 
nastavio je u istom ritmu, osobni rekordi na 110m s 
preponama 15,21 sec., bacanje diska 42,70m i skok s 
motkom 440cm. Tome je pridodao još 52,13m u bacanju 
koplja te 4:40,69 na 1500m. Ukupan rezultat desetoboja 
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iznosi 7330 bodova, što je ujedno NOVI HRVATSKI 
REKORD za mlađe seniore te drugi seniorski rezultat 
svih vremena u Hrvatskoj.

Uz ovo zaista iznimno ostvarenje valja napomenuti i to 
da je ove godine Fran Bonifačić osvojio tri zlata, jedno 
srebro i tri bronce na državnim prvenstvima, jedno 
zlato na međunarodnom mitingu te kao član Hrvatske 
reprezentacije jednu broncu.

U jesen smo krenuli s pripremama za novu 
natjecateljsku sezonu u nadi da će biti manje 
“traumatična” od ove. Trenutačno uz 50-ak 
“vrtićaraca” imamo na popisu i 45 polaznika atletske 
škole (2.-5. razred) te 30-ak starijih članova (stariji 
razredi osnovne škole i srednjoškolci). I dalje

pozivamo djecu iz Punta i Stare Baške da nam se jave 
na e- mail: atletskiklubkrk@gmail.com i uključe u našu 
atletsku školu kako bismo formirali grupu u Puntu koji 
ima prekrasnu dvoranu i vanjska igrališta.

Sportski pozdrav!

I 
Marko Srdoč, tajnik AK Krk

Karate Klub ¨Krk Croatia¨
Klub djeluje na području Punta već 10 godina s 
programom karate škole i karate vrtića i trenutno ima 
25 polaznika. Broji 50-tak članova iz Punta. S djecom 
rade treneri Samuel Roksandić i Viktor Čubrić. Stariji 
članovi kluba treniraju u Vrhu, u različitim grupama i 
programima koje klub nudi. Treba navesti kako zbog 
pandemije covid- 19 od ožujka pa sve do ljetnih mjeseci 
treninzi nisu bili mogući, a tako ni natjecanja diljem 
Hrvatske i Europe. Tijekom proljeća članovi kluba mogli 
su trenirati uz vodstvo i upute trenera putem online 
treninga kako bi se djeca što više držala u potrebnoj 

kondiciji. Naša su djeca jedva dočekala jesen i početak 
novih treninga na kojima se druže, razgibavaju, 
treniraju i uče. 

Naša je Stella Polonijo u iščekivanju ozbiljnijih 
natjecanja međunarodne razine i Prvenstva Hrvatske te 
je redovito odrađivala pripreme reprezentacije tijekom 
ljetnih mjeseci. 

Uspješno je odrađena i Županijska liga koja je 
mjesecima bila na čekanju zbog svima poznatih razloga 
na kojoj su nastupali: Irra i Amar Šahinović te Roko Žic 
i osvojili brončane medalje u svojim dobnim i težinskim 
kategorijama. 

24. i 25. listopada je u Dvorani mladosti na Trsatu 
održano prvenstvo Hrvatske u karateu za kadete, 
juniore i mlađe seniore, a Stella Polonijo je među 
mlađim seniorkama -50 kg osvojila treće mjesto i 
brončanu medalju. Ovaj uspjeh je još veći kada znamo 
da je Stelli ovo prvo državno natjecanje u kategoriji 
mlađih seniorki gdje su nastupile starije i iskusnije 
suparnice.

Nadamo se da će mogućnosti za natjecanja biti još u 
ovoj godini koja je po svemu neobična i koja je pogodila 
sve grane našega društva i života, pa tako i sport.

Malonogometni klub Punat 
Nakon što je klub nekoliko mjeseci bio u statusu 
mirovanja (uzrokovanog radovima rekonstrukcije škole, 
izgradnje dvorane i školskih igrališta), u zadnjem 
tromjesečju 2018. godine, vraća se u aktivno stanje. 

Prilikom aktiviranja, dogovorene su aktivnosti 
promicanja sporta, sportske kulture i zdravog načina 
života. Što se tiče aktivnosti članova kluba, započinje 
se s treninzima u dvorani. U planu je bilo sudjelovanje 
na otočnoj ligi za seniore i veterane te odlazak na 
turnire u okolici. Nažalost, do istih nije došlo, što 
zbog neodržavanja lige, a što zbog otkazivanja svih 
događanja uslijed globalne pandemije koronavirusa. 

Također, dogovarao se način ponovnog organiziranja 
tradicionalnog ljetnog turnira na igralištu kod škole, 
projekta koji je jedan od ponosa našeg kluba, turnira 
koji bio jedan od većih i kvalitetnijih u široj regiji. No, 
zbog već spomenutog COVID-19, sve ostaje samo na 
planovima.

Dana 22. rujna 2020. godine održana je izborna 
skupština, na kojoj je došlo do promjena u vodstvu 
kluba. Izabrani su novi predsjednik i tajnik kluba te je, 
na prijedlog novog predsjednika, izabran izvršni odbor. 
Novoizabrano vodstvo je predstavilo svoje planove 
i ciljeve koje će probati ostvariti u trajanju svog 
mandata. 
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Prvi i najvažniji cilj, koji je u interesu svih članova 
kluba, a i kompletne zajednice općine Punat, je 
obnavljanje škole nogometa malonogometnog kluba. 
U prvim tjednima rada škole, treniralo se na vanjskom 
igralištu. Na treninzima se okuplja velik broj djece. Plan 
je da kroz dogledno vrijeme djeca počnu sudjelovati na 
turnirima u okolici, a kroz godinu dana da se uključe 
i u ligaška natjecanja. Također, jedan od planova je 
obnavljanje višednevnog ljetnog turnira, u sklopu 
kojeg bi se održao i mini turnir naših najmlađih članova 
sa svojim vršnjacima iz ostalih klubova u okolici. 
Jedna nova ideja i nova inicijativa je i održavanje 
cjelodnevnog malonogometnog turnira ekipa iz općine 
Punat, koji bi se održao u sklopu programa proslave 
Dana Općine. U planu su i druženja i predstavljanje 
kluba, planova i rada svim stanovnicima našeg mjesta, 
o čemu ćemo pravovremeno obavijestiti zajednicu.

Svi ti planovi ne ovise samo o dobroj volji, angažmanu 
i slobodnom vremenu članova kluba, već i o svim 
dosadašnjim sponzorima i pokroviteljima koji će nas 
pratiti u našem radu i u budućnosti. Također, ovim 
putem pozivamo sve zainteresirane da nam se pridruže.

Za kraj, mogu izraziti želju i nadu da se ova nepovoljna 
zdravstvena situacija, o kojoj nažalost ovisimo svi, 
kako kroz posao, tako i kroz svoje slobodne aktivnosti 
i hobije, u što skorije vrijeme smiri i stabilizira, da bi 
mogli ostvariti svoje planove i zamisli.

I 
Igor Petrak, predsjednik

Foto klub Krk
Fotoklub Krk organizator je četvrte po redu 
međunarodne izložba fotografija Summer Sea Sun 
2020. koja je 15. listopada ove godine svečano otvorena 
u galeriji Toš u Puntu.

O radovima koji su postali dijelom fotografskog salona, 
kao i o nizu nagrada i priznanja, odlučivalo je stručno 
povjerenstvo u sastavu: Normante Ribokaite iz Litve, 
Tomasz Okaniewski iz Poljske, Digwas Belemane iz 
Indije te Hengi Lee iz Indonezije.

Cjelokupni natječaj i izložba provodila se u skladu s 
pravilima FIAP-a (Fédération Internationale de l’Art 
Photographique ili Međunarodnog saveza fotografske 
umjetnosti), PSA-a (Photographic Society of America 
ili Američkog fotografskog društva), MoL-a (Photo 
Association Master of Light ili Fotografskog udruženja 
Master of Light) i IAAP-a (International Association 
of Art Photographers ili Međunarodnog udruženja 
umjetničkih fotografa).

Izložbu najboljih radova s toga međunarodnog salona 
otvorili su predsjednica Foto kluba Krk Marijana 
Kirasić- Nekić i predsjednik krčke udruge Knezovi 
krčki Frankopani Petar Kopanica koji je u svojstvu 
kneza Mikule IV Frankopana s dvije kneginje, vitezom 
i stjegonošom nazočio ovom otvorenju. Svečanost 
su uveličale i dvije mlade folklorašice, članice KUD-a 
Punat.

Predsjednica Foto kluba Krk Marijana Kirasić-Nekić vrlo 
je zadovoljna odazivom jer je ovogodišnji Međunarodni 
foto natječaj Summer Sea Sun po broju sudionika i broju 
fotografija jedan od najvećih foto natječaja organiziran 
ove godine u našoj zemlji. Radove je poslalo ukupno 326 
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fotografa iz 54 zemlje svijeta s gotovo 7.000 fotografija 
u 6 fotografskih tema, i to uz onu slobodnu na koju 
se odgovara monokromnom (Open Monochrome) i/
ili fotografijom u boji (Open Colour), bile su još dijete 
(Child), foto-putopis (Photo travel), portret (Portrait) 
i priroda (Nature) od kojih je na ovoj izložbi izloženo 
tridesetak od ukupno 107 nagrađenih.

Sve nagrađene fotografije publicirane su u PDF 
katalogu kojeg možete preuzeti kao i potražiti sve 
ostale informacije na službenoj internetskoj stranici 
salona summerseasun.fotoklubkrk.hr ili na Facebook 
profilu Foto kluba Krk.

Košarkaški klub Krk
Košarkaški klub “Krk”, osnovan 1998. godine, okuplja 
zaljubljenike u košarku oba spola te svih uzrasnih 
kategorija – od škole košarke (6+ godina) do veterana 
(35+ godina). Trenutno broji 80-ak članova.

Naše ekipe dugi niz godina sudjeluju na natjecanjima u 
organizaciji Hrvatskog košarkaškog saveza te ostvaruju 
zapažene rezultate, od kojih posebno želimo istaknuti 
dva uzastopno osvojena natjecanja B-1 lige zapad za 
seniorke te drugo mjesto seniora u A-2 ligi zapad u 
sezoni 2018./2019. godine (važno je napomenuti – samo 
s igračima iz vlastite škole košarke).

Osobito smo ponosni na naše kadetkinje Enu Toić 
i Saru Juras koje su prošle godine uvrštene na širi 
popis reprezentacije Hrvatske u svojoj kategoriji te 
su sudjelovale na kontrolnom treningu pod vodstvom 
izbornice Žane Lelas, no daljnje su aktivnosti vezane 
za reprezentaciju, nažalost, otkazane zbog epidemije 
koronavirusa.

Uz službena natjecanja, nerijetko odigravamo i 
prijateljske utakmice s raznim klubovima iz regije i 
šire, a kroz godine sudjelovali smo i na nizu turnira 
u državi i inozemstvu (Španjolska, Grčka, Italija, 
Slovenija, Bosna i Hercegovina...), koji, uz neizostavne 
dobre rezultate, našim članovima donose i razna nova 
poznanstva te nezaboravna iskustva.

Od rujna ove godine naša škola košarke djeluje i 
u Puntu, u školskoj sportskoj dvorani, a u istoj se 
održavaju i pojedini treninzi ostalih ekipa – dakle, 
pravo je vrijeme da nam se pridružite! Pozivamo 
zainteresirane mještane Punta da nam se obrate putem 
e-maila: krkkosarkaskiklub@gmail.com ili na broj: 
099/6654-750 (Emil Vlaisavljević).

I 
Emil Vlaisavljević,  
trener seniora i potpredsjednik kluba

Škola sporta “Zvrk” Krk
Škola sporta “Zvrk” je projekt koji nastoji okupiti djecu 
predškolskog i mlađeg školskog uzrasta, te ih tako 
animirati i zainteresirati za bavljenje sportom.

Osnovni zadatak “Zvrka” je skloniti djecu s ulice, 
“odlijepiti” ih od ekrana te uključiti u svijet sporta koji 
je važan za pravilno izgrađivanje njihova cjelokupnog 
psihosomatskog statusa. Također nastojimo razvijati 
zdravstvenu kulturu u svrhu čuvanja i unapređenja 
vlastitog zdravlja i zdravlja okoline, zadovoljiti dječje 
potrebe za kretanjem, odnosno vježbanjem i putem 
toga stvoriti navike svakodnevnog tjelesnog vježbanja. 
Nadalje, stvoriti kod djece čvrste navike zdravog načina 
življenja koristeći se sredstvima tjelesne i zdravstvene 
kulture, prirodnim i drugim čimbenicima, te pružiti 
djeci mogućnosti za stjecanje osnovnih znanja, vještina 
i navika potrebnih za prilagodbu novim motoričkim 
aktivnostima.

Zvrk” okuplja djecu od 3. do 11. godine života, gdje sa 
širokom bazom sportova te različitim elementarnim 
sportskim igrama razvijaju različite motoričke 
sposobnosti koje su osjetljive upravo u tom razdoblju 
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životne dobi djeteta.

Ako ste i dalje neodlučni, kontaktirajte nas i dovedite 
Vašeg mališana na probni trening!

Treninzi se provode na lokacijama Punat, Krk i Njivice. 
Više informacija pogledajte na našem Facebook profilu 
“Škola sporta “Zvrk”.

I 
Valentina Krajinović

Multimedijalna udruga “Krčka beseda” 
Naša Multimedijalna udruga “Krčka beseda” osnovana 
je 2011. godine kao nakladnik nezavisnog internetskog 
portala otok-krk.org s ciljem informiranja stanovnika 
otoka Krka, ali i otočana diljem svijeta, o svim 
događanjima na našem otoku i koji su vezani za otok. 
Htjeli smo okupiti i motivirati inovativne i poduzetne 
pojedince koji su uspješni u svojim djelatnostima kako 
bi kroz svoj primjer motivirali ostale sugrađane da 
se pokrenu te promovirati i poticati svih, pogotovo 
mlade, na vrednovanje svega pozitivnog u društvu, 

od međuljudskih odnosa, kulture i sporta… pa do 
ekologije, a kroz informiranje i izborom osobe godine 
upoznati javnost s kvalitetnim osobama i njihovim 
djelima. Tako je i do danas osnovna zadaća Udruge 
svakodnevno vođenje internetskog portala otok-krk.
org. objavljivanje najava, članaka i informacija o većini 
događanja na otoku Krku te svakodnevnih korisnih 
informacija o dnevnim događanjima, isključivanjima 
struje i vode, izložbama, prognozi vremena, stanje 
na cestama, vremeplov (dogodilo se na današnji 
dan)… pa do toga tko ima imendan toga dana.

Medijski smo službeni ili neslužbeni pokrovitelji 
većine kulturno-zabavnih, sportskih i 
drugih događanja na otoku Krku. 

Naravno da Udruga ima i druge aktivnosti. Jedan 
od projekata je “Izbor osobe godine otoka Krka” 
kojega uspješno provodimo već devet godina, a 
kandidate predlažu i sami izabiru čitatelji našega 
portala. Osoba otoka za 2019. godinu tako je postao 
Borislav Jelušić, a svečana dodjela priznanja održana 
je 6. siječnja 2020. u Društvenom domu Kornić.

Drugi odlično prihvaćen projekt kojega provodimo 
također devet godina je “Utoplimo krčku zimu”. 
U proteklih 12 mjeseci proveli smo tradicionalni 
proljetni nagradni pjesnički natječaj “Buđenje” za sve 
pjesnike. Nažalost zbog epidemijskih mjera nismo 
mogli provesti ostala planirana događanja toga 
projekta, pa tako ni tradicionalni “Susret pjesnika” 
na Svjetski dan pjesništva 21. ožujka. Također smo 
morali odjaviti planirani veliki humanitarni koncert 
krajem travnja ove godine na kojem bi obilježili 
deset godina rada našega portala otok-krk.org.

Od ostalih aktivnosti posebno ćemo istaknuti 
po treći put javno obilježavanje “Dana 
ružičastih majica” – dan borbe protiv nasilja 
nad vršnjacima, 26. veljače 2020. u Krku.

I 
Milovan Kirinčić, predsjednik
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Katedra Čakavskog sabora Kornić
Katedra Čakavskog sabora Kornić udruga je u 
kulturi osnovana za čuvanje, njegovanje i razvijanje 
tradicijskih oblika kulture otoka Krka. Katedra priprema 
programe za Noć muzeja, Misec hrvaskoga libra na 
Kornić, Feštu od presnaci, Dan od kuće (rođendan 
kornićarskog muzeja) i druge prigodne programe. 
Ono po čemu je Katedra poznata širom Hrvatske su 
Ljetne škole glagoljice. Na Krku se škole održavaju u 
Korniću, Puntu, Vrbniku, Bogovićima i u Vrhu. Iz naših 
škola nastale su one u Omišlju i Jurandvoru. U drugim 
krajevima škole su održane na Unijama, u Mošćeničkoj 
Dragi, Brešcima, Klani, Veprincu, Crikvenici, Loparu, 
Vrbovcu, Zagrebu, Metkoviću, Dubrovniku, Drenovcima 
u Slavoniji i u Beogradu. Katedra je jedna od pedeset i 
pet nositelja pojave tradicijske nematerijalne kulture 
Čitanje, pisanje i podučavanje glagoljice. 

Ovogodišnja Ljetna škola glagoljice Punat 2020. 
održana je u otežanim uvjetima. Iako je imala mali 
broj polaznika, neke stvari su vrlo značajne. Prvi puta 
je škola održana u tri tečaja – uglate, oble i kurzivne 
glagoljice. Zbog pandemije, ove godine školu je 
pohađalo samo šestero polaznika, od kojih je troje 
malih Hrvata iz Luksemburga, budućih glagoljskih 
poslanika u ovoj maloj, ali važnoj europskoj zemlji. 
S polaznicima škole radili su Nives i Kristina Brnić iz 
Omišlja i zagrebački Kornićar Damir Kremenić.

Nadamo se daljnjem razvoju puntarske škole, što će 
ovisiti o suradnji Općine Punat i Katedre. Znanja i želje 
imamo.

I 
Damir Kremenić

Udruga navijača Rijeke 
“Plavo bijeli otok” Krk
Udruga navijača HNK Rijeke “PLAVO BIJELI 
OTOK” osnovana je u svibnju 2017. godine sa 
sjedištem u gradu Krku. Danas udruga broji 

590 članova od kojih je s područja općine Punat 
ukupno 55 članova (14 maloljetnih). Ciljevi udruge 
od osnutka su okupljanje članstva te zajedničko 
posjećivanje nogometnih manifestacija, ali isto 
tako i obilježavanje značajnih državnih i lokalnih 
obljetnica te sudjelovanje u humanitarnim akcijama. 

Ove 2020. godine zbog izvanredne pandemijske 
situacije nismo mogli organizirati gostovanja 
kao npr. prošle 2019. godine gdje smo bili na 
finalu nogometnog kupa u Puli, ali smo zato 
Domu umirovljenika “Mali Kartec” pomagali kod 
distribucije dnevnih obroka izvaninstitucionalnim 
korisnicima te sudjelovali u akcijama davanja krvi 
gradskog ogranka “Crvenog križa” u Krku. 

Već tradicionalno obilježavamo Dan domovinske 
zahvalnosti i Dan hrvatskih branitelja 
manifestacijom “Oluja na Kvarneru” koja je i 
ove godine obilježena paljenjem 222 baklje u 
spomen palim braniteljima s područja Primorsko 
goranske županije na Krčkom mostu. 

Ako nam epidemiološka situacija dopusti, početkom 
prosinca imamo godišnju skupštinu udruge na 
koju pozivamo sve naše članove da obnove svoje 
godišnje članarine uz zajedničko druženje. Detaljne 
informacije dajemo putem naše fb stranice 
https://www.facebook.com/plavobijeliotok/ ili 
nam možete pisati na e-mail: info@pbo.hr 

I 
Ivan Polonijo, tajnik udruge

Udruga proizvođača meda 
od kadulje Omišalj
U organizaciji Udruge proizvođača meda od 
kadulje dana 01. prosinca 2019. godine, u njivičkom 
Društvenom centru Kijac održano je četvrto izdanje 
manifestacije Salvia Aurea – hrvatskog ocjenjivanja 
kvalitete meda od kadulje. Završna svečanost 
proglašenja rezultata i podjele diploma najboljim 
pčelarima i ovaj je put okupila brojne uspješne 
proizvođače meda s cijelog otoka Krka, ali i šire 
regije od Istre, jadranskih otoka do juga Dalmacije.

Na ocjenjivanje meda od kadulje prijavio se 21 pčelar 
s 23 uzorka meda, što je više nego 2018. godine kada 
je bilo prijavljeno 14 pčelara s 15 uzoraka meda. Ove 
četvrte godine ocjenjivanja meda od kadulje značajne 
rezultate postigli su medovi kadulje pčelara s otoka 
Krka, iz Baške i Punta, čiji je odaziv i interes za 
sudjelovanjem u ocjenjivanju sve veći svake godine. 

Inače, otok Krk obiluje pčelinjom pašom kadulje, 
pogotovo područje Općine Punat, predio Stare 
Baške i područje Općine Baška s otokom Prvićem. 
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Posljednjih godina postoji sve veći interes mladih 
za bavljenje pčelarstvom na području Punta i Baške 
koje obiluje samoniklom biljkom kaduljom.

Ukupni pobjednik 4. hrvatskog ocjenjivanja 
kvalitete meda pod nazivom SALVIA AUREA 
je Dario Kamber iz Baške, drugoplasirani je 
Vladimir Vraneković također iz Baške, a treće 
mjesto pripalo je Jakovu Linardiću iz Punta.

Priredba je bila natjecateljskog, stručnog i 
edukativnog karaktera. Na ocjenjivačkoj izložbi 
bili su izloženi medovi kadulje koji su učestvovali 
u ocjenjivanju. Izložene medove mogli su kušati 
potrošači i posjetitelji, građani i pčelari, uvjeriti se 
u njihovu kvalitetu, te dobiti odgovore od stručne 
osobe iz Hrvatske udruge senzorskih analitičara 
meda na pitanja iz proizvodnje meda od kadulje 
i upoznati se s karakteristikama različitosti 
ove vrste meda od područja do područja.

Na manifestaciji, koju su popratili mediji, bilo je 
nazočno 120 posjetitelja, uglavnom pčelara.

U programu manifestacije organizirano je predavanje 
za pčelare i građane pod nazivom “Lisne uši – veza 
s medunom” za koje je bila zadužena doc.dr.sc. 
Mirta Sudarević Bogojević iz Odjela za biologiju 
Sveučilišta Josipa Juraja Strossmayera u Osijeku.

Posebno je za naglasiti da doc.dr.sc Mirta Sudarić 
Bogojević vodi projekt istraživanja lisnatih i štitastih 
uši i njihovu vezu s medunom, odnosno lučenje 
medne rose od koje dobivamo kvalitetan i poznati 
med “medun”. Prilikom izlaganja osvrnula se na 
dvogodišnje znanstveno istraživanje na području 
Primorsko goranske županije, koje je još uvijek 
u tijeku, gdje je do sada detektirano nekoliko 
prisutnih vrsta lisnih uši. Također, pronađena je 
jedna nova vrsta lisne uši na području otoka Krka 
prve kao takve u Republici Hrvatskoj i to na stablu 
maklena (lat. Drepanosiphoniella fugans).

Možemo tako konstatirati da je na otoku 
Krku prisutna bioraznolikost koja još i nije u 

potpunosti poznata, odnosno prisutnosti do sada 
nepoznate životinjske vrste. Inače, istraživanja 
se po tom pitanju i dalje nastavljaju.

I 
Mirko Almaši

Udruga žena operiranih 
dojki “Nada” Rijeka
Udruga žena operiranih dojki “Nada- Rijeka”djeluje 
od 1996. godine s osnovnim ciljem da pruži ženama, 
članovima njihovih obitelji i prijateljima važnu 
psihološku, emocionalnu i praktičnu pomoć, prije 
i nakon operacije raka dojke te tijekom oporavka i 
ponovnog vraćanja u normalan život.

Unatoč situaciji vezanoj uz pandemiju COVID-19 
u 2020. godini, udruga nastoji svojim djelovanjem 
osnažiti svoje članice i osvijestiti građanstvo o važnosti 
samopregleda i brige o vlastitom zdravlju.

Tako je u sklopu svojih aktivnosti, Udruga, u suradnji 
s Općinom Punat, organizirala 17.06.2020. godine 
predavanja na temu “Prevencija i rano otkrivanje raka 
dojke”. Predavanje je održano u prostorijama Općinske 
vijećnice, pod vodstvom dr.med. Svjetlane Gašparović 
Babić koja je skrenula pozornost prisutnima na važnost 
samopregleda. Posjet je bio posjećen i vjerujemo 
informativan.

Usprkos pandemiji COVID-19, a pridržavajući se svih 
epidemioloških mjera, Udruga redovito održava 

radionicu “Ruke Nade”, na kojima se članice druže i 
izrađuju uratke svakog četvrtka u prostorijama udruge. 

Udruga je i ove godine obilježila 21. “Dan ružičaste 
vrpce” u dva dana, 02. i 03. listopada 2020. na riječkom 
Korzu. 

Pritom su članice Udruge zainteresiranim građanima 
dijelile na štandovima edukativno-informativne 
materijale, ruže, uratke, uz dobrovoljni prilog. 

Navedena manifestacija 21. Dana ružičaste vrpce, 
organizirana je s ciljem prikupljanja sredstava za rad 
Udruge i kupnje kemo fotelje za Kliniku za radioterapiju 
i onkologiju KBC-a Rijeka. 

Podršku navedenoj akciji iskazali su Grad Rijeka, 
Grad Crikvenica, Općina Kostrena, Grad Bakar, 
Grad Kraljevica, Općina Čavle, Grad Delnice, Općina 
Moravice, Grad Novi Vinodolski.

Manifestacija je dobro medijski popraćena te veoma 
posjećena od strane građanstva.

I
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Šahovski klub “Draga” Rijeka
Po onoj narodnoj izreci “Bolje da propadne selo nego 
običaji”, uz poštivanje epidemioloških mjera, od 
3.-8. kolovoza 2020. održana je 16. po redu šahovska 
priredba “Anastasijino šahovsko ljeto”. Kao što je 
poznato naziv turnira je u spomen je rano preminuloj 
majci i trenerici naše velemajstorice i svjetske juniorske 
prvakinje Valentina Golubenko koja se upravo u Puntu 
2007. tijekom ove priredbe pripremala za pohod na 
titulu svjetske juniorske prvakinje.

Kao i svake godine priredba je završila tradicionalnim, 
zanimljivim šahovskim turnirom na kojemu je slavila 
članica organizatora priredbe, Šahovskog kluba 
“Draga” Anamarija Radiković ispred Ivana Sundaća 
iz Šahovski klub Crikvenica. Valja spomenuti da su 
nagrađeni mnogi natjecatelji u raznim kategorijama 
i to peharima i medaljama te slatkim proizvodima 
sponzora. U znak sjećanja na učešće u Šahovskoj školi u 
Puntu svi sudionici dobili su diplome.

Vrijedna znanja polaznicima šahovske škole, 
podijeljenima u tri grupe, prenosili su treneri Svjetske 
šahovske federacije FIDE, Ognjen Cvitan, Hrvoje 

Jurković, Bojan Birk i Ivan Mandekić, a bivši omladinski 
prvak svijeta, velemajstor Ognjen Cvitan i ove godina 
odmjerio je snage na puntarskoj rivi s 18 sudionika 
šahovske simultanke među kojima su bili polaznici 
šahovske škole, ali i turisti te mještani Punta, ljubitelji 
šahovske igre. 

U ovim teškim vremenima, kada je otkazivanje 

priredbi učestalo, Općina Punat, TZ Punat, Šahovski 
savez Primorsko-goranske županije i Šahovski klub 
Draga imaju razloga za zadovoljstvo uspješnom 
organizacijom. Hvala svima, posebice mladim 
sudionicima i njihovim voditeljima i trenerima!

I 
Ivan Mandekić, predsjednik Šahovskog kluba Draga

Udruga građana albanske 
nacionalne manjine otoka Krka
Zajednica Albanaca otoka Krka osnovana je 2017. 
godine, predsjednica je gđa Andrijana Barbalić, a 
dopredsjednik g. Muhamet Jakupi. Zajednica ima preko 
60 članova. Za ovo vrijeme, od našeg osnutka, uspjeli 
smo osnovati još dva Vijeća: Vijeće albanske nacionalne 
manjine Općine Baška i Općine Omišalj. Kao zajednica 
nastojimo očuvati naš identitet, jezik i kulturu te istu 
nastojimo predstavljati našim građanima u okolini gdje 
živimo i djelujemo. 

O aktivnosti izdvajamo radionice za žene i 
djecu s izradom suvenira i dekupažom, proslavu 
Međunarodnog dana žena uz osnivanje Udruge 
albanskih žena u PGŽ-u kao i obilježavanje praznika sv. 
Nikole s podjelom poklona djeci.

Na Etno smotri Rijeka 2020 sudjelovali smo s albanskim 
autohtonim predmetima u sklopu predstavljanja 
nacionalnih manjina PGŽ, a albanske kulinarske delicije 
predstavili smo na gastro manifestacijama održanim u 
Krku i Baški.

Moram istaknuti da do kraja godine imamo dva važna 
projekta za odraditi, trenutno su u fazi završetka, 
ali ne bi više o tome dok ne dođe do njihove potpune 
realizacije i nakon toga ide priprema programa i 
projekata za sljedeću godinu. 

I 

Udruga invalida kvarnerskih otoka
Udruga djeluje od 2002. godine i broji 85 člana. Djeluje 
na otocima Krku, Rabu, Cresu i Lošinju. Neprofitabilna 
smo udruga koja je ovisna o financiranju jedinica 
lokalne samouprave i članarine naših članova. Ove smo 
godine odradili samo ono osnovno, a razlog je Covid-19 
i upola manje dobivenih financijskih sredstava. Naše 
članove, osobito one s većim postotkom tjelesnog 
oštećenja, smo kontaktirali telefonski, kako bismo 
saznali za njihove potrebe i probleme te im savjetovali 
kome da se obrate. Sudjelovali smo na seminaru za 
voditelje udruga, na poziv Hrvatskog saveza udruga 
tjelesnih invalida u Zagrebu na trošak Saveza. Kako se 
zadnji vikend u kolovozu svake godine na otoku Rabu 
održava plivački maraton za osobe s invaliditetom, 
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bili smo o vlastitom trošku, jer je naša udruga bila 
dugogodišnji suorganizator maratona, a to je bilo 
objavljeno na HRT-u i predsjednica je o tome govorila 
na našem Radiju OK. Stacionirani smo u Puntu 
na adresi Pod Topol 2 i imamo redovno dežurstvo 
četvrtkom od 10-12 h, a druge dane smo dostupni na 
broj mobitela 0911854700. Učlanjujemo u udrugu osobe 
svih vrsta invaliditeta i svi koji žele mogu nam se javiti.  

11. 10. održana je redovna i izborna skupština udruge 
na kojoj je za predsjednicu ponovo izabrana Ana Čačić, 
dopredsjednica je Slavica Lovrić, a tajnica Miranda 
Šebelja. U Upravnom odboru su Ana Čačić, Slavica 
Lovrić, Miranda Šebelja, Klaudijo Gržetić, Zvonimir 
Šmit, Sonja Vidaković i Antica Porobić.

I 
Ana Čačić, predsjednica

Klub liječenih ovisnika Gromače
Kada bih jednom riječju morala opisati rad Gromače 
u još uvijek tekućoj godini sigurno bi to bila riječ 
“prilagodba”. I sami svjedočimo koliko često smo 
čuli upravo tu riječ posljednje vrijeme (škole se 
moraju prilagoditi novim epidemiološkim mjerama, 
turistička sezona, nogometna utakmica i slično). 
Pojam prilagodba ili ono što mi još stručnije nazivamo 
adaptacija označava privikavanje na neku novu 
situaciju ili preuređivanje neke situacije. Obično 
adaptacija podrazumijeva da stari mehanizmi na koje 
smo navikli više ne prolaze odnosno traže se nova 
rješenja, a također ona označava i promjenu konteksta 
u kojem živimo.

Liječenje ovisnosti započinje uspostavom apstinencije, 
u početku je ona vrlo kratka, ovisnici su je skloni 
brojati u danima i mjesecima, no za uspostavu 
dugotrajnije apstinencije potrebna je upravo dobra 
adaptacija i promjena životnog stila. I zanimljivo mi 
se čini prezentirati vam da sve ono što se događa u 
sadašnjem trenutku za svih nas u smislu prihvaćanja 
novih obrazaca ponašanja kako se zaraza ne bi 
proširila, događa se zapravo i jednom ovisniku koji je, 
nakon što je mislio da može sam reći “dosta”, krene 
u avanturu zvanu liječenje. Odlazak na liječenje za 
tu osobu označava razdoblje u životu koje se mora 
ponovno rekonstruirati i strukturirati što uključuje 
promjenu obrazaca ponašanja ali i vrijednosnog 
sustava, a također označava i svojevrsno distanciranje 
i samoizolaciju od društva i situacija koje ih mogu 
povući u život koji je prethodio liječenju. Tijekom lock 
down-a poslovi u okviru provođenja tretmana su se u 
mnogočemu intenzivirali. Liječenje ovisnosti ne da se je 
prestalo provoditi, nego se to činilo puno intenzivnije u 
smislu provođenja tretmana putem telefona a također 
došlo je i do porasta broja i priljeva novih članova. 

Također, osim samog liječenja ovisnosti, provodi se 
senzibilizacija šire javnosti o problemima povezanima 
s ovisnosti te preventivni programi za djecu i mlade. 
Ove godine sudjelovali smo sa dvije aktivnosti na 72h 
bez kompromisa i na taj način odlučili smo progovoriti o 
ovom problemu našega društva.

Iako liječenje započinje u bolničkom sustavu, ono se 
nastavlja i kontinuirano provodi u KLO Gromače Krk u 
kojem se provi program resocijalizacije i rehabilitacije 
liječenih ovisnika. Postojanje Gromača nudi mogućnost 
nastavka liječenja osobe s problemima ovisnosti u 
njegovoj lokalnoj zajednici, te uključivanje članova 
obitelji u sam daljnji proces liječenja. Smisao je da 
osoba s problemima ovisnosti uspostavi dugotrajniju 
apstinenciju upravo na mjestu gdje je ta ovisnost 
i nastala, što podrazumijeva suočavanje sa svim 
razlozima koji su do ovisnosti i doveli, a koji su duboko 
povezani sa životom u lokalnoj zajednici ili odnosima s 
osobama s kojima dijele suživot u okviru svoje lokalne 
zajednice. Dakle, osoba koja započinje liječenje u 
okviru bolničkog tretmana, nastavlja ili dovršava svoje 
liječenje u prostoru i kontekstu koji je često generirao 
ovisnost, što i samo liječenje grupnom terapijom u 
klubovima čini mnogo kompleksnijim. Stoga, činjenica 
što se klub nalazi u okviru neke lokalne zajednice 
nije sama po sebi dovoljna da bi osoba rekla da se 
liječi u zajednici, već liječenje u zajednici čini upravo 
povezanost osobe sa tom zajednicom i svime što je 
dovelo do alkoholizma radi života u toj zajednici, 
a što može biti radni kontekst, obiteljski odnosi, 
odnosi u okolini te suočavanje sa različitim životnim 
situacijama.

Prema znanstvenim istraživanjima prosječno svaka 
peta obitelj pati radi suživota sa članom svoje obitelji 
koji ima problem sa ovisnošću o alkoholu, a čak je 
svako četvrto dijete izloženo alkoholnoj ovisnosti ili u 
najmanju ruku izloženo je posljedičnim ponašanjima 
uzrokovanim prekomjernim pijenjem. S obzirom na ovaj 
podatak, sa punim zadovoljstvom može se reći da je 
svim stanovnicima otoka Krka a koji imaju poteškoća 
s ovisnošću, stručna pomoć i podrška u Gromačama 
osigurana te smo zahvalni Općini Punat da svojim 
financijskim doprinosom omogućava da se pruži 
kvalitetan i kontinuirani tretman.

I 
Sara Kosić, predsjednica udruge
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